
alilikten yapılan
açıklamada, yeni
eğitim öğretim yılı

için öğrenci servisi ve kantin
denetimleri ile emniyet ted-
birlerine yönelik hazırlıkların,
Valilik koordinasyonunda ta-
mamlandığı ifade edildi. Açık-
lamada, 2023-2024 eğitim
öğretim yılının 11 Eylül Pa-
zartesi günü başlayacağı ha-
tırlatılarak "İstanbul'daki 6 bin
862 okulda, 2 milyon 922 bin
96 öğrenci ve 181 bin 831
öğretmen, 104 bin 745 ders-
likte ilk zille birlikte ders başı
yapacak." denildi. Öğrencilerin
bu yıl da sınıflara geldiğinde
ders kitaplarını sıralarında ha-
zır bulacakları ifade edilen
açıklamada, kentteki öğren-
cilere verilmek üzere hazırla-
nan 25 milyon 243 bin 334
kitabın okullara dağıtımının
tamamlandığı bildirildi. Açık-
lamada kentte 176 bin 580
kreş, 195 bin 392 anaokulu,

951 bin 569 ilkokul, 837 bin
56 ortaokul ve 761 bin 499
lise öğrencisinin bulunduğu
kaydedildi.
Kantin ve
yemekhanelerde
üçlü denetim

İstanbul genelinde 3 bin
135 okul kantini, 4 bin 55 de
eğitim kurumu yemekhanesi

olmak üzere toplam 7 bin
210 işletmenin faaliyet gös-
terdiği aktarılan açıklamada,
"Öğrencilerin sağlıklı beslen-
melerini sağlamak ve obezi-
teyle mücadele kapsamında
okul kantinleri, yemekhaneler
ve okul çevrelerinde bulunan
kafe, lokanta ve restoran de-
netimleri sıklaştırılarak devam
edecek." ifadesi kullanıldı.

Açıklamada, bu çerçevede ilk
denetim mekanizmasının kay-
makamlıklar tarafından oluş-
turulacağı belirtildi.

Yeni eğitim öğretim yılında
İstanbul Emniyet Müdürlüğü
ekiplerinin okul çevrelerinin
güvenliği için sahada olacağı
aktarılan açıklamada, "Okul-
lara yönelik koruyucu ve ön-
leyici güvenlik tedbirleri kap-

samında yapılan planlamada
toplam 1182 emniyet görevlisi
eğitim öğretim yılı boyunca
sivil ve resmi uygulama yön-
temleriyle öğrencilerin güven-
liğini sağlayacak." denildi.
Açıklamada, ayrıca İstanbul
genelinde 810 ekiple servis
araçlarına yönelik düzenli uy-
gulama yapılacağı kaydedildi.
Mobil Okul Timleri ekiplerinin
de okul yöneticileri ile iletişim
halinde okul ve çevrelerinde
etkin bir denetim mekanizması
oluşturacağı bildirilen açıkla-
mada, bu ekiplerin yapacakları
anlık uygulamalarla okul çev-
relerinin güvenliğini sağlaya-
cakları ifade edildi. Açıklama-
da, İl Jandarma Komutanlığının
görev bölgesinde bulunan 165
okulun güvenliğini sağlamak
için 412 personelden oluşan
148 tim oluşturduğu, bu ekip-
lerin de okul çevrelerinde dü-
zenli denetim yapacağı belir-
tildi. lİSTANBUL-AA

Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan, G20 Li-
derler Zirvesi kapsamında,
Türkiye, Meksika, Endo-
nezya, Güney Kore ve
Avustralya'dan oluşan kı-
talar arası gayriresmi isti-
şare ve eş güdüm platfor-
mu MIKTA üyesi ülkelerin
devlet başkanlarıyla bir
araya geldi. Cumhurbaş-
kanı Erdoğan, MIKTA'yı

10 yıl önce küresel iletişi-
me ve ortak sorunların çö-
zümüne katkıda bulun-
mak, aralarındaki işbirli-
ğini pekiştirmek maksa-
dıyla hayata geçirdiklerine
işaret ederek, sözlerini şöy-
le sürdürdü: "Bu süreçte,
MIKTA ortak vizyon ve de-
ğerler temelinde önemli
mesafe katetti. Yine bu dö-
nemde, küresel refah ve is-

tikrarı tehdit eden unsurlar
farklılaştı, çeşitlendi ve de-
rinleşti. Bununla birlikte
cari sistemin herkes için
sürdürülebilir barışı, gü-
venliği ve refahı güvence
altına almakta yetersiz kal-
dığı görüldü. Uluslararası
terörizmle birlikte İslam
düşmanlığının da giderek
artması ve yaygınlaşması
endişe vericidir." » Sayfa 7’de
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Adalet Bakanı Yılmaz
Tunç, "Orta Vadeli Prog-
ram açıklandı. Yeni dö-
nemde milletimizin re-
fahını artıracak hamle-
lere devam edeceğiz in-
şallah. Özellikle orada
bizi ilgilendiren, Adalet
Bakanlığı'nı ilgilendiren
önemli hususlar var. Bun-
ları hızlı bir şekilde ha-
yata geçirmenin gayreti

içinde olacağız" dedi.
Tunç, iş ve yatırım ortamı
için hukuki altyapıyı
oluşturacaklarını dile ge-
tirerek, "İş ve yatırım or-
tamı başlığı altında özel-
likle Orta Vadeli Prog-
ramda hukuki öngörü-
lebilirliğe önem veriyo-
ruz. Hukuk güvenliğine
önem veriyoruz.” diye
konuştu. » Sayfa 8’de

Türkiye otomobil pa-
zarında elektrikli oto-
mobil satışlarının payı
bu yılın 8 ayında yüzde
4'e yaklaşırken, Togg
T10X modeli ile satışa
başladığı 4 ay içerisin-
de tüm elektrikli araç
pazarında en çok satan
marka ve model kate-
gorisinde lider oldu.
Hibrit otomobil satış-

ları 60 bin 489 ve oto-
gazlı otomobil satışları
da 6 bin 429 adet oldu.
Elektrikli otomobil sa-
tışları ise 22 bin 891
adetle otogazlı otomobil
satışlarının çok üzerinde
kalmaya devam etti.
Geçen yılın ocak-ağus-
tos döneminde 3 bin
283 elektrikli otomobil
satılmıştı. » Sayfa 6’da

Fas'ta meydana gelen
7 büyüklüğündeki dep-
remde ilk belirlemelere
göre 1037 kişi hayatını
kaybetti. Fas Ulusal Jeo-
fizik Enstitüsü, Marakeş
kentinde meydana ge-
len depremin ülke ta-
rihinde son yüzyıldaki
en büyük deprem ol-
duğunu duyurdu. Fas
Silahlı Kuvvetleri, yerel
yönetimler, güvenlik

güçleri ve sivil savunma
ekiplerinin arama kur-
tarma çalışmalarına
devam ettiği, insani
yardımların deprem
bölgelerine ulaştırıl-
ması için tüm imkan-
ların seferber edildiği
kaydedildi. Fas'taki kur-
tarma ekipleri yıkılan
binaların enkazında ka-
lanları kurtarmaya
çalışıyor. » Sayfa 10’da

Ittıfak

İstanbul’da 1182 emniyet görevlisi
öğrencilerin güvenliğini sağlayacak

10 EYLÜL 2023 PAZAR YIL: 27  SAYI: 9416

2023-2024 eğitim öğretim yılı 11 Eylül Pazartesi günü başlayacak. İstanbul'daki 6 bin 862 okulda, 2 milyon 922
bin 96 öğrenci ve 181 bin 831 öğretmen, 104 bin 745 derslikte ilk zille birlikte ders başı yapacak. 1182 emniyet
görevlisi eğitim öğretim yılı boyunca sivil ve resmi uygulama yöntemleriyle öğrencilerin güvenliğini sağlayacak.

2023-2024 eğitim öğ-
retim döneminin 4 Ey-
lül itibarıyla başlama-
sıyla okula gitmeye baş-
layan öğrencilerin her
yıl virüsler nedeniyle

yakalandığı süper en-
feksiyon, başta aileler
olmak üzere hastalığın
salgın seviyesine yüksel-
mesiyle tedirginliğe ne-
den oluyor. » Sayfa 2’de 

Dünya Gıda Ürünleri ve
Teknolojileri Fuarı, “World-
Food İstanbul” 6-9 Eylül
2023 tarihlerinde
İstanbul 'da
gerçekleşti.
Bu yıl 31.'si
düzenlenen
fuar, sektör-
deki son ye-
nilikleri ve
gıda trendlerini

sergiledi. Perşembe günü
Güvenilir Ürün Platfor-
mu'nun etkinliği dolayı-

sıyla fuarı ziyaret
ettiğimde Fua-

rın, katılımcı
ve ziyaretçi-
ler için ol-
dukça ve-
rimli bir yo-

ğunluk içinde
geçtiğini gördüm. 

Laçın Yolu ve Ermenistan’ın provokasyonu

Mehmet Büyükekşi: Ligde maç
ertelemesi bir daha olmayacak

Okul sezonu öncesi ailelere
“süper enfeksiyon” uyarısı

Matbaa icat edilmeden
önce toplumun kitap
ihtiyacını karşılamak
için bir ticari faaliyet

olarak meydana gelen
sahaflık, teknolojinin ge-
lişmesiyle kaybolmaya
yüz tuttu. » Sayfa 3’te

Kültür bekçileri sahaflar
günümüzde dijitale yeniliyor

WorldFood İstanbul, sektöre yön veriyor

KAMU İHALE İLANLARINI www.ittifakgazetesi.com ADRESİNDEN TAKİP EDEBİLİRSİNİZ

Türkiye Futbol Federasyonu (TFF) Baş-
kanı Mehmet Büyükekşi, “Kesinlikle
ligde maç ertelemesi bir daha olma-
yacak. Bundan sonraki süreçte ise tak-
vim müsait değil." dedi. » Sayfa 11’de

Depresyon ile ilgili bu yazıyı
Dr. David D. Burns’un “İyi
Hissetmek” Psikonet Yay.,
İstanbul, 2021, 50.Basım,
632 Sayfa) adlı kitabından
esinlenerek yazıyorum.

MEHMET VAYNİ » 2’de 

Bazen haberlerde dünyadaki
politikacıların ileri yaşları yü-
zünden ilginç durumlara düş-
tüğüne dair haberler izliyoruz.
Joe Biden, düz yolda yürürken
tökezleyip düşüveriyor.

ERDEM ERGÜDER » 8’de 

Dr. David D. Burns’un depresyonla
ilgili düşündürdükleri

Siyasette liderlik
üzerine notlar

ABDULMUTTALIB BAYRAM’IN HABERİ 12’DA

Bakan Tunç: Milletimizin refahını 
artıracak hamlelere devam edeceğiz

Togg, elektrikli otomobil
satışlarının lokomotifi oldu

V
Fas’ta 7 büyüklüğünde deprem:
Çok sayıda can kaybı, yaralı var

Cumhurbaşkanı Erdoğan’dan ‘İslam
düşmanlığıyla mücadele’ mesajı

Uluslararası kredi derecelen-
dirme kuruluşu Fitch Ratings,
Türkiye'nin kredi notunu
"B" olarak teyit eder-
ken, not görünü-
münü 2 yıl sonra
"negatif"ten "du-
rağan"a çıkardı.
Açıklamada, gö-
rünümün "dura-
ğan"a revize edilme-

sinin kısa vadeli makrofinan-
sal istikrar risklerini azaltan

ve ödemeler dengesi
baskılarını hafif-

leten daha ge-
leneksel ve tu-
tarlı bir poli-
tika bileşimine
dönüşü yan-

sıttığı vurgulan-
dı. » Sayfa 6’da

Fitch, Türkiye’nin kredi notu görünümünü yükseltti

Azerbaycan’ın iyi niyetine,
barış çabalarına karşılık Er-
menistan devamlı askeri ve
politik provokasyonlar ya-
pıyor, kendi yaptıklarını
Azerbaycan yapmış gibi
göstermek için çabalıyor.

-ANALİZ- » Sayfa 9’da
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edipol Mega
Üniversite Has-
tanesi Gastroen-

teroloji Bölümü'nden Prof.
Dr. Gülbanu Canbaloğlu, sin-
dirim sistemi ve uyku düzeni
arasındaki ilişki hakkında
açıklamalarda bulundu. Prof.
Dr. Canbaloğlu, bozulan uyku
düzeninin yaşam kalitesini
olumsuz etkilediğini belirte-
rek “Uykusuzluk aynı za-
manda hipertansiyon,
obezite, inme, kalp
hastalığı riskini
a r t t ı r a b i l e n
önemli bir sağlık
sorunudur. Son
yıllarda yapılan
çalışmalarda
uyku bozukluk-
ları ile sindirim
sistemi hastalık-
ları arasında kuv-
vetli bir ilişki oldu-
ğuna vurgu yapılmak-
tadır. Beyin ve sindirim
sistemi arasındaki bağlantının
sağlıklı işleyişi sindirim sis-
teminin düzenlenmesi ve ba-
ğırsak bağışıklık sisteminin
korunması için önemlidir. Ye-
tersiz veya düzensiz uyku
sindirim sistemi sağlığını
olumsuz yönde etkiler" diye
konuştu.
Reflü ve uyku
arasında kısır bir
döngü bulunuyor

Kalitesiz uykunun sindirim
sistemi hastalıklarını tetik-
lediğine işaret eden Prof. Dr.
Canbaloğlu, şöyle devam etti:
"Kalitesiz bir uyku, sindirim
sistemi hastalıklarının bul-
gularının şiddetlenmesine
neden olabileceği gibi birçok
sindirim sistemi hastalığı uya-
nıklık ritmini olumsuz etki-
leyerek hastanın yaşam ka-
litesini ve iş gücünü olumsuz
etkileyebilir. Altta yatan uyku

bozukluğunun
düzelti lmesi
sindirim sistemi
hastalıkları bul-
gularında düzel-
me sağlayabilir.

Sindirim sistemi
hastalıklarının te-

davisi de uyku kali-
tesini arttırabilir. Ağır ye-

meklerin gece geç saatlerde
tüketilmesi reflüye yol aça-
bilir veya mevcut olan reflüyü
daha da alevlendirebilir. Reflü
bulguları nedeniyle hasta
uyuyamayabilir veya uykuya
dalmakta güçlük çekebilir.
Bazı hastalar ise uyanıkken
reflüye ait bir bulgu hisset-
mezken, yoğun asit reflüsü
nedeniyle gece uykusundan
boğuluyor hissiyle uyanabilir.
Bu yüzden geç saatte yemek
yemekten kaçınılmalıdır.
Uyku esnasında sindirim sis-
temi hareketlerinde de de-
ğişiklikler olur. Yemek borusu
hareketlerinde azalma, tü-
kürük salınımında azalma,
mide boşalmasında gecikme
reflü gelişmesini kolaylaştırır." 

Prof. Dr. Canbaloğlu, uyku
eksikliği ve stresin sindirim
sorunlarını artırdığına dikkati
çekerek, şu bilgileri verdi:
"Özellikle uykusuzluk süre-

cinde yapılan gece atıştır-
maları, fazla çay ve kahve
tüketimi, uykusuzluğa bağlı
stres, uykusuzluğa eşlik eden
baş ve genel vücut ağrısı ne-
deniyle kullanılan ağrı kesici
ilaçlar hem reflü bulgularını
hem midede ağrı, ekşime
hissini olumsuz yönde etkiler.
Sindirim sistemi sorunlarının
artması da hastanın uykuya
dalmasını zorlaştırabilir veya
uyku kalitesini bozabilir. Stres
hem sindirim sistemi hem
de uyku düzen ve kalitesini
olumsuz yönde etkiler. Kronik
stres ve uykusuzluğun yara-
tabileceği en önemli sorun
sağlıksız beslenme nedeniyle
kilo alma, reflü ve gastrit
bulgularında artıştır. Kilo ar-
tışı aynı zamanda karaciğer
yağlanması riskini arttırır,
eğer karaciğer yağlanması
varsa kilo artışıyla beraber
karaciğerdeki yağlanma dü-
zeyi daha da artabilir. Stres,
hassas bağırsak sendromu
ve uykusuzluk arasında da
yakın ilişki vardır. Uyku bo-
zukluğu olanlarda hassas
bağırsak sendromu daha
sık görülür. Hassas bağırsak
sendromu olanlarda karın
ağrısı nedeniyle uyku kali-
tesinde azalma veya uykuya

dalmakta güçlük olabilir.
Kronik stres ve uykusuzluk
hassas bağırsak sendromu
olan hastaların şikâyetlerini
alevlendirebilir."
Dengeli ve düzenli
beslenmenin önemi
büyük

Prof. Dr. Canbaloğlu, bes-
lenme alışkanlıklarının ge-
liştirilmesi gerektiğine deği-
nerek, açıklamalarını şöyle
sonlandırdı:  "Sağlıklı bir sin-
dirim sistemi için dengeli ve
düzenli beslenme alışkanlık-
ları geliştirmek gereklidir.
Bol miktarda su tüketmek,
posalı gıdalar yemek, taze
sebze ve meyve tüketmek
sindirim sistemi sağlığına
olumlu yönde katkı sağlar.
Sağlıksız beslenme, uyku
problemlerine yol açabilir,
uyku kalitemizi bozabilir.
Uyku kalitesi bozulması ve
uykusuzluk da gece atıştır-
ması, fazla çay, kahve tü-
ketimi ile mevcut tabloyu
daha da kötü hale getirebi-
lir. Bu yüzden hem sindirim
sistemi sağlığımızı korumak
hem de uyku problemleri
yaşamamak adına sağlıklı
beslenmemiz çok önemli-
dir." lİSTANBUL-DHA

‘Uyku düzeni bozuklukları sindirim
sistemi hastalıklarını tetikler’ uyarısı
M

Prof. Dr. Gülbanu Canbaloğlu, “Kalitesiz bir uyku, sindirim sistemi hastalıkla-
rının bulgularını şiddetlendirirken, birçok sindirim sistemi hastalığı da uyku
ritmini olumsuz etkileyebilir. Reflü nedeniyle hasta uyuyamayabilir. Uyku bo-
zukluğu olanlarda hassas bağırsak sendromu daha sık görülür" dedi.

Depresyon ile ilgili bu yazıyı Dr.
David D. Burns’un “İyi Hissetmek”
(Editör:Dr.H.Alp Karaosmanoğlu,
Psikonet Yay.,İstanbul, 2021,
50.Basım, 632 Sayfa) adlı kita-
bından esinlenerek yazıyorum.

Depresyonun kaynağı çarpıtıl-
mış düşüncelerinizdir.

Depresyon, bireyde umutsuzluk,
endişe, irade kırıklığı, inanç prob-
lemleri, yorgunluk, huzursuzluk
oluşturan insanı felç eden bir ra-
hatsızlıktır. Depresyon, dünyayı
ilgilendiren, psikolog ve psikiyat-
ristlerin mücadele ettiği en güçlü
alanlardan biridir ve 100 kişiden
20'sinde görülür. Depresyonun
kaynağını öğrendiğinizde hayatı-
nız olumlu yönde değişecektir.
Hep beraber depresyonun kayna-
ğının derinlerine inelim.

Depresyonun temel kaynağı dü-
şüncelerdir. Her insanın bir algısı
vardır. Etrafımızdaki nesnelere,
olaylara anlam veririz ve anlam
verme ihtiyacı duyarız. Düşünelim
ki bir olay var; mesela bir kadın
akşam evine eşi geldiğinde eşine
merhaba demedi, yüzü asık bir
şekilde odasına gitti. Burada erkek
olan karakter A, bu yaşanan olaya
anlam vermeli. Acaba yanlış bir
şey mi yaptım? gibi bir anlam
olabilir. Veya kesinlikle yanlış bir
şey yaptım, işte bu olaya verdiği-
miz anlam psikolojimizi derinden
etkiler. Erkek yani karakter A,
meseleyi bilmeden kendi kendine
kişiselleştirir. Oysa gerçek şu ki
eşi kadın B, işinde moralini boza-
cak bir durum yaşadı ve bunu dı-
şarıya yansıttı. Erkek A, olayı yan-
lış anlamıştır. İşte insanların yap-
tığı en büyük hatalardan biri olay-
lara kendi kafalarından anlam
vermektedir. Oysa gerçek şu ki
erkek A karakteri kadın B karak-
terine sorarak yaşanan durumu
öğrenmeliydi. Durum böyle ol-
saydı, belki de erkek A meseleyi
kişiselleştirmeyecekti. Bu örnek,
hayatımızda hepimizin deneyim-
lediği bir durumdur.

Yapılacak 1 numaralı adım şu-
dur: Ortada bir mesele, olay veya
durum varsa, önce gerçeği öğ-
renmeden anlam vermek veya ki-
şiselleştirmek yerine doğrudan so-
ruşturmalıyız. Başka bir örnek ve-
relim: Bir gün kadın karakter B,
eşine yemek hazırlar, fakat hazır-
ladığı yemeğin tuzunu fazla koyar.

Yemeği yiyen erkek karakter A,
eşine yemek çok tuzlu olmuş der.
Burada B karakterimiz kendini
hemen beceriksiz olarak etiketler,
bir yemek dahi doğru düzgün ya-
pamıyorum gibi düşünür. Oysa
bu durum A karakteri için çok
önemli değildir. Ancak B karakteri
kendini çok olumsuz bir şekilde
eleştirir. Bu tür kendinize söyle-
diğiniz şeyler sizi aşağı çeker, duy-
gularınız üzerinde olumlu etki bı-
rakmaz, aksine daha kötü hisset-
tirir. Yemeğin hafif tuzlu olması
neden çok büyük bir problem ol-
sun ki? Kendinize etiket koymak
size ne fayda sağlar ki? İşte dep-
resyonun ana kaynağı, olaylara
verdiğiniz anlamlarda yatar.

Peki meseleye nasıl yaklaşma-
lıydınız? Diyelim ki yemek tuzlu,
yemeğinizde ne olsun, mesela bif-
tek olsun. Bifteğin yanına komposto
suyu yaptınız, öncesinde çorba
yaptınız, pirinç pilavı ve salata da
olsun. Böyle bir menüyü eşinizin
önüne verdiniz. Burada sadece so-
run bifteğin tuzlu olması. Diyelim
ki bütüncül yaklaştığınızda çorba
çok leziz, salata çok canlı ve güzel,
seçip doğramışsınız, zeytin yağı
ve limonla karıştırmışsınız. Pirinç
pilavı tane tane olmuş, bol tereyağlı
ve kokusu muhteşem. Komposto
taze ve içinde buzlarla servis edil-
miş. İçlerinden sadece biftek tuzlu
olmuş. İşte tam burada mükem-
meliyetçilik devreye giriyor. Bir
evi 30 defa süpürseniz, yere par-
mağınızı sürtseniz yine elinize toz
gelir. Özenerek eşiniz için hazırla-
dığınız yemek harika. Aslında biftek
hafif tuzlu olduysa yapmanız ge-
reken yeni bir biftek kızartmak,
üzerindeki tuzları almak, kısacası
çözüme odaklanmalısınız. Çözüme
odaklanmayıp kendinizi etiketle-
mek size asla fayda sağlamaya-
caktır.

Günümüzde bu örneklere bakıp
binlerce depresyon hastası göste-
rebilirim size. Depresyonun kay-
nağı sizsiniz. Olaylara verdiğiniz
anlamlar sizi hasta ediyor. Lütfen
bir olayla karşılaştığınızda çözüme
odaklanın, kendi başınıza anlam
vermek yerine gerçeği öğrenmek
için araştırın. Aksi takdirde sizin
cephenizde her zaman en kötüsü
gözükecektir. Olumlu düşünmek
ve çözüme odaklanmak çaba ister,
kendiliğinden gelmez.

Dr. David D. Burns’un
depresyonla ilgili
düşündürdükleri

Son 10 yılda anafilaksi görülme sık-
lığında 7 kattan daha fazla artış ol-
duğunu belirten Prof. Dr. Hikmet Te-
kin Nacaroğlu, “Arı alerjisi gibi ana-
filaksi riski taşıyan bireylerin mutlaka
anafilaksi acil eylem planına sahip
olmaları ve adrenalin iğnesi kullanım
bilgisine sahip olmaları gerekir. Ayrıca
arı alerjisi olan hastalar yaz aylarında
arıların dikkatini çekebilecek renkli
kıyafetler giymemeli, elinde kola,
meyve, şeker gibi açık gıdalarla gez-
memeli, parfüm kullanmamalıdır”
dedi. Medipol Mega Üniversite Has-
tanesi Çocuk İmmünoloji ve Alerji
Hastalıkları bölümünden Prof. Dr.
Hikmet Tekin Nacaroğlu, anafilaksi
riski yüksek olan arı alerjilerine karşı
uyardı. Prof. Dr. Nacaroğlu, “Alerjik
reaksiyonlar, bağışıklık sisteminin

normalde zararsız olan maddelere
(alerjenlere) karşı aşırı tepki vermesi
sonucunda ortaya çıkan tepkiler ola-
rak ifade edilebilir. Bu alerjenler ara-
sında polen, ev tozu akarları, hayvan
tüyleri, gıdalar, ilaçlar alerjen olarak
karşımıza çıkabileceği gibi içinde bu-
lunduğumuz yaz dönemlerinde artan
arı alerjileri ve böcek ısırıklarını da
unutmamak gerekir. Alerjik reaksi-
yonlar içerisinde en ciddisi, en tehli-
kelisi ve potansiyel olarak hayatı teh-
dit eden durum anafilaksi yani alerjik
şok tablosudur. Çeşitli faktörlere
bağlı meydana gelebilen anafilaksi
görülme sıklığında, artan alerjik has-
talık sıklığına paralel olarak son 10
yılda 7 kattan daha fazla artış olduğu
yapılan çalışmalarda gösterilmiştir”
diye konuştu. lİSTANBUL-İHA

“Arı alerjisine karşı tedbiri elden bırakmayın”

2023-2024 eğitim öğretim
döneminin 4 Eylül itibarıyla
başlamasıyla okula gitmeye
başlayan öğrencilerin her yıl
virüsler nedeniyle yakalan-
dığı süper enfeksiyon, başta
aileler olmak üzere hastalığın
salgın seviyesine yükselme-
siyle tedirginliğe neden olu-
yor. Prof. Dr. Arıca, okul dö-
neminin açılmasıyla her yıl
olduğu gibi bu yıl da "süper
enfeksiyon"un görülebilece-
ğini söyledi. Süper enfeksi-
yonun, virüs bulaşan çocuk-
ların henüz iyileşemeden
yeni bir enfeksiyonun baş-
lamasıyla okul içinde hızlı
bir şekilde dağılımı anlamına
geldiğini aktaran Arıca, "Sü-
per enfeksiyon, okulda çok
sıklıkla ve hızlı bir şekilde
yayılarak oradan ailelere, ço-
cuklara, öğretmenlere ve tüm
topluma yayılmasıdır. Eğer
bir çocukta enfeksiyon var
ise en az 5 gün okula gitme-
mesi gerekiyor. 5 gün bo-
yunca dinlenmeli, ilaçlarını
kullanmalı, tamamen enfek-
siyon taşıyıcılığı geçtikten

sonra doktor kontrolünde
okula gidebilir. Yoksa süper
enfeksiyonlar bu dönemlerde
çoğalabilir." diye konuştu.
Arıca, şöyle konuştu: "Öğ-
retmenlerimiz, öksüren, hap-
şıran veya enfeksiyonu olan
öğrenciyi aileye bilgi vererek
en az 5 gün okula gönderil-
memesini sağlamalı. Süper
enfeksiyon, iki veya daha
fazla virüsün bir araya gel-
mesiyle vücuttaki bağışıklık
sisteminin de düşmesiyle
çocukta oluşabilecek olan
viral enfeksiyonlardır. Tabi
virüs enfeksiyonlarının üze-
rine bir de bakteri eklenebilir.
Dikkat edilmesi gereken
konu viral enfeksiyonlarda
antibiyotikler kullanılmaz.
Hekim kontrolü olmadan
antibiyotik alıp çocuklarımızı
zehirlemeyelim. Genelde sü-
per enfeksiyonlar solunum
yoluyla, hapşırma ya da temas
yoluyla ve elin iyi yıkanma-
masıyla geçer. Hijyen çok
önemli. Öksüren bir çocuk
tüm sınıfı aynı anda enfekte
edebilir." lYALOVA-AA
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A Yanlış yapılan diyetler organ

yetmezliğine neden olabiliyor

Okul sezonu öncesi ailelere
“süper enfeksiyon” uyarısı

Ondokuz Mayıs Üniversitesi
(OMÜ) Sağlık Bilimleri Fa-
kültesi Beslenme ve Diyetetik
Bölümü Başkanı Prof. Dr.
Pınar Sökülmez Kaya, yanlış
yapılan diyetlerin organ yet-
mezliğine neden olabilece-
ğini söyledi. OMÜ'den ya-
pılan yazılı açıklamada, Prof.
Dr. Kaya, herkesin diyet yap-
ması gerekmediğini belirtti.
Sağlıklı beslenme ve bu bes-
lenmeyi alışkanlık haline ge-
tirmenin önemine işaret
eden Kaya, "Herhangi bir
sağlık sorunumuz yoksa sağ-
lıklı beslenme alışkanlığı
edinmek için öncelikle besin
çeşitliliğini arttırmamız ge-
rekiyor. Maruz kalınan birçok
hastalığın temelinde denge-
siz beslenme var, bu da obe-
ziteye ve malnütrisyona (aşı-
rı zayıflık) neden oluyor."
dedi. Sebze, meyve ve kuru
baklagiller gibi gıdalarla ba-
rışık olmak gerektiğini vur-
gulayan Kaya, "Uzun ve sü-
rekli açlık periyotlarından
kaçınmalı ve besin çeşitlili-

ğini artırmalıyız. Kahve ve
çay tüketimine dikkat et-
meliyiz. Gün içerisinde susuz
kalmamaya önem vermeli-
yiz." ifadelerini kullandı.
Prof. Dr. Kaya, şöyle devam
etti: "Hızlı kilo vermek uğ-
runa yetersiz beslendiğimiz-
de verilen kilolar fazlasıyla
geri alınıyor. 'Saat 20.00'den
sonra yemek yemeyin' de-
niliyor. Bu durum gündüz
çalışan bireyler için uygun
olurken vardiyalı çalışan bi-
reyler için uygun olmayabilir.
Diyet, kişinin alışkanlıklarına,
çevresine ve çalışma saatle-
rine göre ayarlanmalı. Gün
içinde almamız gereken ka-
lori miktarına dikkat etme-
liyiz. İdeal ağırlık, kişinin
kendini en iyi hissettiği ve
sağlık sorunları yaşamadığı
ağırlıktır. Çok zayıf olmak
da çok şişman olmak kadar
tehlikeli olabilir. Başkalarına
önerilen diyetler size uy-
mayabilir. Her besinin fazlası
vücutta yağ olarak depo
edilir." lSAMSUN-AA
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ahafların, Türki-
ye'de ilk örneğine
14 - 15. Yüzyıllar-

da Bursa'da ve Edirne'de rast-
landı. Matbaanın keşf edilmediği
zamanlarda toplumun kitap ih-
tiyacını karşılamak için bir ticari
faaliyet olarak meydana gelen
sahaflığın diğer esnaflarda ol-
duğu gibi kendine özgü kuralları
bulunuyordu. Semaniye Med-
reselerinin, Fatih Sultan Mehmet
döneminde kurulmasıyla sahaflık
mesleği İstanbul'da da yerini
aldı. Matbaanın keşf edilmesiyle
eski kıymetli günlerini kaybet-
meye başlayan sahaflık, günü-
müzde teknolojisinin gelişme-
siyle dijitale yenilmeye başladı.
Bugün bir dernekle temsil edilen
yazma ve matbu eserleri alıp
satan meslek, eski canlılığını ve
kendisine duyulan ilgiyi yitirdi.
Yüzyıllarca devam eden sahaf-
lığın dijitale evrilmesi daha geniş
kitleye ulaşmasını sağlarken
mesleğin geleneğini de kaybet-
mesine neden oldu. Sahaflığı
kitap doktorluğu olarak betim-
leyen Beyazıt Sahaflar Çarşısı
Dernek Başkanı Adil Sarumsak,
müşteriler geldiğinde önerdiği
kitapları internetten indirmele-
rinden dert yandı.
“Sahaf eşittir kitap
doktoru demektir”

Sahaflık mesleği ve geleneği
hakkında bilgi veren 84 yaşın-
daki Beyazıt Sahaflar Çarşısı
Dernek Başkanı Adil Sarumsak,
“1955 yılında buraya geldim.
Esnaf olarak, 1980 yılında beri

buradayım. Buraya müşteri ola-
rak bir kitap almaya gelmiştim.
Bana bir dükkan sattılar. Sonra
da buraya beni başkan yaptılar.
O zamanda beri burada savaş
veriyoruz. Sahaflığı ben şöyle
özetleyeyim size. Bir dahiliye,
cildiye, göz doktoru ne ise sa-
hafta kitap doktorudur. Sahaf
eşittir kitap doktoru demektir.
Kitabın dilini bilen, yazarını ta-
nıyan ve ilmini bilen ve müşte-
riye hizmet verebilen bir kitap
bilgini demektir. Sahaf kelimesi
günümüzde doğru telaffuz edil-
miyor. Sahaf, sayfaların çoğulu
demektir. Sahafların arasında
en bilgin ve tecrübeli olan kişi
sahaflar şeyhi olarak seçilirdi.
Diğer sahaflar ona bağlı olarak
çalışırlardı. Sahaflar şeyhi demek
tarikat şeyhi demek değildir.

Şeyh herhangi bir şeyin ya da
mesleğin piri olan kişidir. Bu
sahaflar şeyhinin yanında de-
vamlı olarak her kitaptan bir
nüsha bulunurdu. Böyle yaprak
yaprak ciltlenmemiş haldeydi.
Gelip bir kitap istediğiniz zaman
ben kitabı hemen çıkarıyorum.
Aynı zamanda sahaflar şeyhinin
emrinde çalışan yaklaşık 300
hattat var. Yani yazı yazan kişiler.
Bu 300 kişiye ben kitabı 10'ar
20'şer sayfa taksim ediyorum.
Onlar onu yazıp getiriyorlar
bana. Bende sahaflar şeyhi ola-
rak müzehhibe veriyorum. Süs-
lemeleri yapılıyor. Ciltçiye veri-
yoruz ve kitap meydana geliyor.
Burada insanın aklına bir şey
gelir. Bu kadar insan aynı yazıyı
nasıl yazıyor? Hat sanatında 6
tane karakter var. Kitap hangi

karakterde yazılmışsa o hattatlar
hepsi o işinde ustadır aynı hatla
yazarlar. Tabii matbaa keşf oldu.
Tüfek keşf olunca mertlik bo-
zuldu” dedi. Sahaflığın tarihi
hakkında konuşan Sarumsak,
“Sahaf dediğimiz zaman bu-
günkü anlamda orada burada
sahaflar var deniyor. Sahaflar
müessese olarak ilk defa Kurtu-
ba'da kurulmuştur. Sonra ikinci
yeri Bağdat, üçüncü yeri Os-
mangazi zamanında Bursa'dır.
Bursa'dan Edirne'ye, Edirne'den
İstanbul'a geçmiştir. İstanbul'da
da 3 yerde vardır. Fatih, Eyüp-
sultan ve Ayasofya. Fatih Sultan
Mehmet, Kapalıçarşı'yı inşa et-
tirdiğinde oraya bir Sahaflar So-
kağı yaptırmıştır. Evliya Çelebi
o sokağı şöyle tarif etmiştir; Bu-
rada 50 dükkan var. 300'e yakın
da çalışanı bulunuyor. Bunların
devlet protokolündeki resmi
yeri, vezir-i azam yani başba-
kandan sonradır. O kadar önem-
lidirler. Kapalıçarşı'daki Sahaflar,
1894'e kadar orada devam etti.
1894'ten sonraki depremle bir-
likte yavaş yavaş bugünkü Be-
yazıt Sahaflar Çarşı'sının olduğu
yere taşınmaya başladılar. Bu-
rada eskiden Hakkaklar Çarşısı
vardı. Eskiden imza bilmeyenler
mühürle imza atarlardı. Mü-
hürlerin kazıldığı ve yapıldığı
yer burasıydı. Vatandaşların gel-
mesiyle burası Sahaflar Çarşısı
oldu” ifadelerini kullandı.

Sahafların teknolojiye nasıl

yenildiğini yaşadığı bir olay ile
anlatan Adil Sarumsak, “Sahaf
dediğiniz zaman bir kitap eline
geçtiğinde bunun yazarını, çi-
zerini ve içini bilir. Kitap almaya
gelen bir müşteri ben herhangi
bir konuda kitap okumak isti-
yorum bana ne tavsiye edersiniz
dediğinde kitabı tanıması ge-
rekiyor. Dolayısıyla bu sahaflık
bir ihtisas işidir. Bir gün yaklaşık
40 yaşlarında bir hoca geldi.
Ben Arapça dili üzerine yüksek
lisans yapıyorum dedi. Geniş
Arapça sözlüğe ihtiyacı oldu-
ğunu söyledi. Bende de 5 takım
Lisanü'l - Arab var. Bir de Cev-
heretül Arapça sözlükler var.
Biri 15, biri 20 cilt. Kafamın
içinden hemen bir şimşek çaktı.
10-15 senedir şu kitaplar duru-
yor. Bir okuyanı çıkmamıştı. Ya
Rabbi şükür dedim. Şimdi birisi
geldi. Bu benim kafamdan ge-
çendi. Hocam madem o kadar
yüksek bir şey arıyorsunuz ben
de bunlar var dedim. Ne dedi
bana biliyor musunuz? Ben o
kadar kitabı ne yapayım inter-
netten indirdim diye cevap verdi.
35 cilt kitabı internetten indir-
miş. İşte dijitalin hali. Halimizi
düşünün şimdi. Müşteri eskiden
kitap listesiyle gelirdi. Şimdi te-
lefonla geliyor, her taraftan araş-
tırmış, bakmış nerede ne kadar
diye buraya da daha ucuza al-
mak için geliyor. Dijital bizim
canımızı okudu” şeklinde ko-
nuştu. lİSTANBUL-İHA

Teknik öğretmenlere tamamlama
programı için 75 puan şartı getirildi
Teknik öğretmenler için dü-
zenlenen mühendislik prog-
ramlarına katılmak isteyenler
ALES sayısal puan türünde
en az 75 puan üzerinden de-
ğerlendirilecek. Teknik öğret-
menlerin tamamlama prog-
ramına katılmak için Akade-
mik Personel ve Lisansüstü
Eğitimi Giriş Sınavı'nın (ALES)
sayısal puan türünde en az
75 puan alması gerekecek.
Yükseköğretim Kurulu Baş-
kanlığı tarafından hazırlanan
Teknik Öğretmenler için Dü-
zenlenecek Mühendislik Prog-
ramlarının Uygulama Esas ve
Usulleri Yönetmeliğinde De-
ğişiklik Yapılmasına Dair Yö-
netmelik, Resmi Gazete'nin
bugünkü sayısında yayımla-

narak yürürlüğe girdi. Yönet-
melikle teknik öğretmenlerin
tamamlama programlarına
katılım şartlarıyla ilgili dü-
zenlemeye gidildi. Buna göre,
tamamlama programına gi-
rebilmek için adayların ALES
sayısal puan türünden en az
75 puan almaları gerekecek.
En az 75 puan alan adaylar
arasında en yüksek puan alan
adaydan başlamak suretiyle
kontenjan sayısı kadar aday,
programa girmeye hak kaza-
nacak. Ayrıca yönetmeliğe ek-
lenen geçici maddeyle de bu
maddenin yayım tarihinden
önce bir tamamlama progra-
mına yerleşmiş veya mezun
olmuş adaylar, yeniden başvuru
yapamayacak. lANKARA-AA

S

Yenilenen Vaniköy Camisi
İstanbulluların uğrak yeri oldu

Kahramanmaraş merkezli 6 Şu-
bat'taki depremlerden etkilenen Ga-
ziantep'in Nurdağı ve İslahiye ilçe-
lerinde, toplam 25 bin 300 dep-
remzede çocuk ders başı yapacak.
İl Milli Eğitim Müdürü Yasin Tepe,
AA muhabirine, Nurdağı ve İslahiye
ilçelerinde okulların kapalı olduğu
zamanda hummalı bir çalışma so-
nucu tüm eksikliklerin tamamlan-
dığını söyledi. Okula ilk defa gidecek
öğrencilerin uyum sürecinin başla-
dığını ifade eden Tepe, yeni eğitim
ve öğretim döneminin başlamasını
heyecanla beklediklerini belirtti. İki
ilçeye ayrı önem verdiklerini anlatan
Tepe, şunları kaydetti: "İslahiye'de
16 bin 300, Nurdağı'nda ise 9 bin
öğrenci okula başlayacak. Bunların
içinde ilk defa okula 'merhaba' di-
yecek İslahiye'de 1700, Nurdağı'nda
ise 800 öğrenci olacak. Yine çocuk-
larımızla beraber Nurdağı ve İsla-
hiye'de öğretmenliğe ilk adımını
atacak olan kardeşlerimiz var. 98

öğretmen Nurdağı'nda, 180 öğret-
men ise İslahiye'de görev yapacak.
Bu kardeşlerimizle bir araya geldik.
Çok heyecanlı ve mutlular. Toplamda
İslahiye'de bin 51, Nurdağı'nda ise
619 öğretmenimiz öğrencilere hiz-
met verecek." Tepe, deprem bölge-
sinde ataması yeni yapılan ve mevcut
devam edecek öğretmenlerin ba-
rınma sorunlarını kısa sürede çöz-
düklerini anlattı. Öğretmenler için
konteynerler hazırladıklarını ifade
eden Tepe, şunları kaydetti: "Bu öğ-
retmenlerimizin barınmayla ilgili
planlamaları tamamlandı. Kalacak
konteynerleri hazır. Gelenler yavaş
yavaş yerleştirildi. Bir adaptasyon
süreci olacak. İlçe milli eğitim mü-
dürlerimiz, kaymakamlıklarımız bu
öğretmenlerimizin uyumuna ciddi
katkıda bulunuyorlar. Şu anda kay-
naşmış gördüm ben. Öğretmeniyle,
yöneticilerimizle, okullarımızla Nur-
dağı ve İslahiye'de eğitim ve öğretime
hazırız." lKAHRAMANMARAŞ-AA

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

İstanbul'da çıkan yangın sonrası
yenilenen iç ve dış mekanlarıyla
beğeni toplayan Vaniköy Ca-
misi'nin ziyaretçileri, ibadet et-
menin yanı sıra kütüphanede
kitap okuyup boğaz manzaralı
bahçesinde keyifli vakit geçirme
imkanı buluyor. Boğaz kıyısında
bulunan tarihi mekanın resto-
rasyonu, Kalyon Vakfı ile İstan-
bul Vakıflar 2. Bölge Müdürlüğü
ve Mehmed Vani Vakfı arasında
imzalanan "Restorasyon Proto-
kolü" kapsamında gerçekleşti-
rildi. Halk arasında Vaniköy Ca-
misi olarak bilinen Vani Mehmed
Efendi Camisi, huzurlu iç me-
kanı, bahçesi ve kütüphanesiyle
kısa sürede İstanbulluların uğrak
yerlerinden biri haline geldi.
15 Kasım 2020'de çıkan yan-
gında zarar gören ve yapılan
kapsamlı restorasyonun ardın-
dan bir süre önce yeniden iba-
dete açılan cami ve kütüpha-
nesini her gün pek çok kişi zi-
yaret ediyor. Mekana gelenler
hem camide namazlarını kılıyor,
kütüphanede kitap okuyor, ders

çalışıyor hem de boğaz manza-
ralı bahçesinde keyifli vakit ge-
çiriyor. Yapıda gerçekleştirilen
çalışmalara ilişkin AA muhabi-
rine açıklama yapan Mimar
Tuğba Tetik Kurt, restorasyon
projesinin mimari kontrolörlü-
ğünü üstlendiğini dile getirdi.
Osmanlı Padişahlarından Sultan
4. Mehmed'in öncesinde papaz
korusu olarak bilinen bölgeyi,
Türk köyü kurması için Vani
Mehmet Efendi'ye bağışladığını
anlatan Kurt, "Bu bağış üzerine
Vani Mehmet Efendi 1665 yı-
lında bu eseri yaptırmıştır.
Eserde oldukça sade bir mimari
üslup görülmektedir." dedi.
Kültür ve Turizm Bakanlığı
Vakıflar Genel Müdürlüğünün
koruma ve mülkiyetinde olan
eserin Kalyon Vakfı sponsor-
luğuyla yeniden ihya edildiğini
aktaran Kurt, Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Erdoğan'ın katı-
lımıyla 16 Haziran 2023'te
eserin ihya edilmiş şekliyle ye-
niden ibadete açıldığını ifade
etti.  lİSTANBUL-AA

İzmir'in düşman işgalinden kurtuluşunun
101. yıl dönümü kutlamaları başladı.
Türk ordusunun 101 yıl önce İzmir'e
girerken kullandığı güzergahta "Zafer
Yürüyüşü" düzenlendi. Gaziler, Anafar-
talar ile İkiçeşmelik caddelerinin ardından
Cumhuriyet Meydanı'nda son bulan yü-
rüyüşte İzmirliler, 350 metre uzunlu-
ğundaki dev Türk bayrağını birlikte
taşıdı. Yürüyüşe katılanlara çevredeki
vatandaşlar da alkışlarla destek verdi.
Burada İzmir Valisi Süleyman Elban,
Ege Ordusu ve Garnizon Komutanı Or-
general Kemal Yeni, Büyükşehir Belediye
Başkanı Tunç Soyer, Atatürk Anıtı'na
çelenk sundu. Daha sonra saygı duru-
şunda bulunuldu, İstiklal Marşı okundu.
Buradaki tören sonrasında, Valilik Konağı
önünde süvari birliklerinin İzmir'e girişi
canlandırıldı. Atatürk Meydanı'na gelen
birlik, vatandaşlardan büyük alkış aldı.
Saygı duruşunda bunulmasının ardından
Hükümet Konağı'na çıkan asker, Türk
bayrağını göndere çekti. Daha sonra
Vali Elban, süvari birlik komutanına
Kur'an-ı Kerim ve Türk bayrağı takdim
etti, Soyer de plaket verdi.

İzmir'in kurtuluşun ve kuruluşun
şehri olduğunu dile getiren Soyer, şunları
kaydetti: "Atalarımız canlarını vererek,
kanlarını akıtarak bu toprakları bize
miras bıraktı. Bu büyük zaferin meyvesi
barış oldu. 9 Eylül, savaşın son, barışın
ise ilk günü olarak tarihe geçti. Atatürk,
iradesini daima dünya halkları arasındaki
barışı büyütmekten yana kullandı. Sa-
vaştan henüz çıkmış bir devletin politi-
kasını, 'Yurtta sulh cihanda sulh.' olarak
tarif etti. Bu nedenle Mustafa Kemal
Atatürk, savaşların olduğu kadar barışın
da kahramanıdır. Ulu Önderimiz Mustafa
Kemal'in 'barışın tatlı güneşi' olarak
andığı Cumhuriyet'imizin ikinci yüz
yılına girerken yine bir araya geleceğiz
ve bu toprakları karanlığa hapsetmek
isteyenlere karşı bir kez daha irademizi
ortaya koyacağız. Çünkü biz Atatürk'ün
bağımsızlığı, Cumhuriyet'i emanet ettiği
gençliğiz. Çünkü biz kurtuluşun ve ku-
ruluşun şehri İzmir'iz."

Soyer'in konuşmasının ardından
İzmir Büyükşehir Belediyesi Dans ve
Ritim Topluluğu ile belediye bandosu
sahne aldı. Törenlerin ardından körfeze
demirleyen Türk donanmasına ait
TCG Burgazada ve TCG Osmangazi
ziyarete açıldı. lİZMİR-AA

İzmir'in düşman işgalinden
kurtuluşunun 101. yıl
dönümü kutlanıyor

Depremden etkilenen Nurdağı ve
İslahiye eğitim ve öğretime hazır

İstanbul Valisi Davut Gül, 29
Ekim itibarıyla Cumhuriyetin
100'üncü yılında kentteki okul-
ların tamamında okul spor kulübü
olacağını söyledi. Vali Gül, "2023-
2024 Eğitim Öğretim Yılı Hazırlık
Çalışmaları Değerlendirme Top-
lantısı" kapsamında Anadolu Ya-
kası'ndaki okul müdürleri ile bir
araya gelerek sorunları dinledi.
Okul müdürlerinin, personel ve
öğretmen talebi, okulların yıkı-
larak yeniden yapılması veya
güçlendirilmesi, güvenlik ve ula-
şım gibi konulardaki taleplerini
dinleyen Gül, Valiliğin bünyesin-
deki işleri kendilerinin yapacağını,

Milli Eğitim Bakanlığının karar
vermesi gereken konuları da Ba-
kanlığa ileteceklerini söyledi. Gül,
bağımlılıkla ilgili emniyet ve jan-
darmanın mücadele ettiğini be-
lirterek, bu kapsamda okullardan
başlamak üzere çocukların, genç-
lerin, kadınların, daha çok sos-
yalleşmesi, daha özgüvenli hale
gelmesi için projelerin gerektiğini
kaydetti. Bu kapsamda 4 proje-
lerinin olduğunu aktaran Gül,
"Birleştirilmiş sınıflar hariç bütün
okullarda okul spor kulüplerini
kuracağız. Beden eğitimi öğret-
menlerimiz, Gençlik Spor İl Mü-
dürlüğüyle yetenek taramalarını

yapacaklar. Okul spor kulüple-
rinde yaklaşık 40 branş var. Bu
branşlardan hangisine ilgi du-
yuyorsa onlardan lisans çıkarta-
cağız. 29 Ekim itibarıyla Cum-
huriyetimizin 100'üncü yılında
okullarımızın tamamında okul
spor kulübü olacak. Asgari 1 mil-
yon lisanslı öğrencimiz olacak.
Bir milyon lisanslı öğrencimizin
olabilmesi için her okulun en az
yüzde 35'inin lisanslı olması ge-
rekiyor." ifadelerini kullandı. Öğ-
rencilere lisans çıkarılması ko-
nusunda sağlık raporu alınması
gerektiğini anımsatan Gül, has-
tanelerde yoğunluk oluşmaması

için İl Sağlık Müdürlüğüyle gör-
üştüklerini ve sağlık raporlarının
aile hekimlerinden alınabileceğin
belirtti. Şartları uygun olan okul-
larda müzik sınıfları oluşturmayı

da planladıklarını aktaran Gül,
buralara gitar, bağlama, darbuka
veya ihtiyaç olan diğer müzik
araç ve gereçlerini temin edecek-
lerini söyledi.  lİSTANBUL-AA

İstanbul’daki okullarda 1 milyon lisanslı öğrenci hedefi

Kültür bekçileri sahaflar günümüzde dijitale yeniliyor
Yüzyıllarca ayakta kalmayı başaran sahaflık hakkında konuşan Beyazıt Sahaflar
Çarşısı Dernek Başkanı Adil Sarumsak, internetten indirilen kitaplardan dert yandı.
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Bir borçtan dolayı aşağıda cins, miktar ve değerleri yazılı mallar satışa çıkarılmış olup mahcuzun
ayrıntılı görsellerine, artırmaya ilişkin şartlara ve ayrıntılı açıklamalara esatis.uyap.gov.tr adresi
üzerinden 2023/95 SATIŞ sayılı dosya numarası ile erişim sağlanabilir.

Satılmasına karar verilen taşınmazın cinsi, mahiyeti, bulunduğu yer, muhammen kıymeti ve
önemli vasıfları:

1 NO'LU TAŞINMAZIN
Özellikleri : İstanbul İl, Güngören İlçe, 0 Ada, 5241 Parsel, 3 Nolu Bağımsız Bölüm Dava konusu

taşınmazlar; Güngören Mahallesi, 5241 Parsel sayıda kayıtlı gayrimenkul ve üzerinde bodrum kat+
zemin kat+ 4 normal katlı, 3B sınıfı Betonerme karkas yapı olduğu, yapının yaklaşık 46 yıllık olduğu
tespit edilmiştir. Dükkan cephesi aluminyum doğrama olduğu, Dükkan nitelikli taşımazın dikim evi olarak
kullanıldığı, Yaklaşık 20,50 m2 net alanı olduğu, Zemin kaplama laminant parke olduğu, tavan ve duvarlar
sıvalı ve boyalı olduğu, Tarafımızdan yapılan incelemede taşınmazın genel anlamda işyeri olarak
kullanıma elverişli, satılabilir/ kiralanabilir olduğu kanaati oluşmuştur.

Adresi                      : Akıncılar Mahallesi Yavuz Sokak No. 12/A Güngören / İSTANBUL
Yüzölçümü              : 232,00 m2
Arsa Payı                : 20/250
İmar Durumu           : İnşaat tarzı kısmen konut kısmen yol alanında kalmaktadır detaylı bilgi ekli 
                                bilirkişi raporunda mevcuttur.
Kıymeti                     : 680.000,00 TL
KDV Oranı               : %20
Artırma Bilgileri
                                Başlangıç Tarih ve Saati : 16/10/2023 - 13:32
1.Artırma  -----------------------------------------------------------------------------------------------------------
                                Bitiş Tarih ve Saati : 23/10/2023 - 13:32
                                Başlangıç Tarih ve Saati : 14/11/2023 - 13:32
2.Artırma  -----------------------------------------------------------------------------------------------------------
                                Bitiş Tarih ve Saati : 21/11/2023 - 13:32
2 NO'LU TAŞINMAZIN
Özellikleri : İstanbul İl, Güngören İlçe, GÜNGÖREN Mahalle/Köy, 0 Ada, 5241 Parsel, 2 Nolu Bağımsız

Bölüm Dava konusu taşınmazlar; Güngören Mahallesi, 5241 Parsel sayıda kayıtlı gayrimenkul ve
üzerinde bodrum kat+ zemin kat+ 4 normal katlı, 3B sınıfı Betonerme karkas yapı olduğu, yapının
yaklaşık 46 yıllık olduğu tespit edilmiştir. Dükkan cephesi aluminyum doğrama olduğu, Dükkan nitelikli
taşımazın ikamet olarak kullanılmak üzere düzenlendiği ve ikamet olarak kullanıldığı Yaklaşık 22,50m2
net alanı olduğu, zemin kaplama laminant parke olduğu, tavan ve duvarlar sıvalı ve boyalı olduğu,
Tarafımızdan yapılan incelemede taşınmazın genel anlamda bakımsız olduğu gözlemlenmiştir.

Adresi                      : Akıncılar Mahallesi Yavuz Sokak No. 12 Güngören / İSTANBUL
Yüzölçümü              : 232,00 m2
Arsa Payı                 : 20/250
İmar Durumu           : İnşaat tarzı kısmen konut kısmen yol alanında kalmaktadır detaylı bilgi ekli 
                                bilirkişi raporunda mevcuttur.
Kıymeti                     : 745.000,00 TL
KDV Oranı               : %1
Artırma Bilgileri
                                Başlangıç Tarih ve Saati : 16/10/2023 - 13:42
1.Artırma -----------------------------------------------------------------------------------------------------------
                                Bitiş Tarih ve Saati : 23/10/2023 - 13:42
                                Başlangıç Tarih ve Saati : 14/11/2023 - 13:42
2.Artırma -----------------------------------------------------------------------------------------------------------
                                Bitiş Tarih ve Saati : 21/11/2023 - 13:42
3 NO'LU TAŞINMAZIN
Özellikleri : İstanbul İl, Güngören İlçe, GÜNGÖREN Mahalle/Köy, 5241 Parsel, 4 Nolu Bağımsız

Bölüm Dava konusu taşınmazlar; Güngören Mahallesi, 5241 Parsel sayıda kayıtlı gayrimenkul ve
üzerinde bodrum kat+ zemin kat+ 4 normal katlı, 3B sınıfı Betonerme karkas yapı olduğu, yapının
yaklaşık 46 yıllık olduğu tespit edilmiştir. Antre, salon, 2 oda, mutfak, banyo, wc, hol ve balkondan oluşan
mahallerin toplamı yaklaşık 81,00 m2 net alanı (balkon dahil) olduğu, Kat irtifak projesinde net alanı
56,00 m2 ölçülmüş olup, onaylı projesinde balkon mahali olmadığı tespit edilmiştir.

Adresi                      : Akıncılar Mahallesi Gazi Sokak No2 Güngören / İSTANBUL
Yüzölçümü              : 232,00 m2
Arsa Payı                 : 20/250
İmar Durumu           : İnşaat tarzı kısmen konut kısmen yol alanında kalmaktadır detaylı bilgi ekli 
                                bilirkişi raporunda mevcuttur.
Kıymeti                    : 1.500.000,00 TL
KDV Oranı              : %1
Artırma Bilgileri
                                Başlangıç Tarih ve Saati : 16/10/2023 - 13:52
1.Artırma  -----------------------------------------------------------------------------------------------------------
                                Bitiş Tarih ve Saati : 23/10/2023 - 13:52
                                Başlangıç Tarih ve Saati : 14/11/2023 - 13:52
2.Artırma  -----------------------------------------------------------------------------------------------------------
                                Bitiş Tarih ve Saati : 21/11/2023 - 13:52
07/09/2023 (İİK m.114 ve m.126)
(*) İlgililer tabirine irtifak hakkı sahipleri de dahildir.

T.C.BAKIRKÖY (SULH HUKUK 
MAHKEMELERİ)  SATIŞ  MEMURLUĞU

2023/95 SATIŞ
TAŞINMAZIN GAZETE VEYA İNTERNET HABER SİTESİ İLANI

Örnek No:55*

Resmi İlanlar www.ilan.gov.tr’de Basın: (1889003)

Bakırköy 7. İcra Müdürlüğünün 2010/6088 Esas sayılı dosyasının imha edilmiş olduğu
anlaşıldığından, 4473 sayılı Yangın, Yersarsıntısı, Seylâp veya Heyelân Sebebiyle Mahkeme ve Adliye
Dairelerinde Ziyaa Uğrayan Dosyalar Hakkında Yapılacak Muamelelere Dair Kanun hükümlerinin söz
konusu dosya için uygulanmasına ve anılan Kanun hükümleri gereğince işlem yapılmasına karar
verildiği ilân olunur.

Resmi İlanlar: www.ilan.gov.tr’de Basın: (1889649)

ADALET BAKANLIĞINDAN
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er geçen
gün geli-
şen ve

büyüyen Çekme-
köy’de eğitim alanın-
da bir aksaklığın ya-
şanmaması için titizlik
ile çalışmalarını sürdüren Çek-
meköy Belediyesi yaptığı ça-
lışmalar kapsamında; Nişan-
tepe Mahallesi’nde 32 ders-
likten oluşan imam hatip lisesi
ve 32 derslik ve spor salo-
nundan oluşan anadolu lise-
sinde kaba inşaat işlemleri ta-
mamlanırken 32 derslik ve 2
atölye binasından oluşan mes-
lek lisesinin de temel atma iş-
lemi tamamlandı.
Güngören Mahallesi’ne
6 yeni okul

Güngören Mahallesi’nde Pe-
lit Sokak üzerinde yer alan
24 derslik ve spor salonundan
oluşan ilkokul projesi yeni eği-
tim öğretim dönemi öncesi
tamamlandı. Yapılan çalışma-
ların devamında aynı bölgede
24 derslikten oluşan ortaoku-
lun kaba inşaatı tamamlanır-
ken 24 derslikten oluşan ana-
dolu lisesinin ihalesi gerçek-
leştirilerek çalışmaların kısa
süre içerisinde başlaması plan-
lanıyor. Yine Güngören Ma-

hallesi’nde Çınarköy Evleri’nin
yanında; 24 derslikten oluşa-
cak Anadolu lisesinin temeli
atılarak çalışmalara devam
ederken, 24 dersliğe sahip ola-
cak ortaokul projesinin ihalesi
gerçekleştirildi. Kısa süre içe-
risinde 24 derslikten oluşacak
ilkokul projesinin de ihalesi
gerçekleştirilmesi planlanıyor.

Çekmeköy Belediye Başkanı
Ahmet Poyraz,”2009 yılında
Çekmeköyümüz ilçe haline
geldiği günden bu güne Çek-
meköy’ü bir eğitim vadisine
dönüştürme hedefi ile eğitim

alanında gerekli yatırımlarımızı
gerçekleştirdik. Geldiğimiz bu
günde hedeflerimizin sözde
değil hizmette olduğunu ilçe-
mizin dört bir yanına yaptığı-
mız okullar ve çeşitli eğitim
hizmetlerimiz ile görmüş olu-
yoruz. Şu anda ilçemize 9 yeni
okul kazandırmak için de ça-
lışmalarımızı sürdürüyoruz.
Bu okullarımızı en kısa sürede
tamamlayarak vatandaşları-
mızın hizmetine açacağız. Şim-
diden okullarımızın yapıldığı
mahallerimize hayırlı olmasını
diliyorum,” dedi.

Çekmeköy Belediyesi, ilçeye 9 yeni okul
kazandırmak için çalışmalarını sürdürüyor
İlçede eğitim ala-
nında atılan adım-
lara yenilerini ekle-
meye devam eden
Çekmeköy Beledi-
yesi, Eğitim Vadisi
Çekmeköy’e 9 yeni
okul kazandırmak
için çalışmalarını

sürdürüyor.

Sancaktepe Bele-
diyesi Kadın Aile
Merkezi tarafından
organize edilen ve
bu yıl 3,sü düzen-
lenen ’Kadın Eli,
Kadın Emeği Fes-
tivali’nin açılışı Be-
lediye Başkanı Şeyma Dö-
ğücü’nün de katılımıyla ger-
çekleştirildi. Girişimci kadın-
lar stantlarda el emeği göz
nuru ürünlerini satışa sundu.
Sancaktepe Belediyesi Kadın
Aile Merkezi tarafından or-
ganize edilen 'Kadın Eli, Ka-
dın Emeği Çarşısı'nın açılışı
törenle açıldı. Sarıgazi De-
mokrasi Caddesi üzerinde
açılan Çarşı'da Sancaktepeli
kadınların el emeği, göz nuru
ürünleri stantlarda yerini
aldı. Açılışa; Sancaktepe Be-
lediye Başkanı Şeyma Dö-
ğücü, STK temsilcileri ve bir-
çok kadın girişimci katıldı.
Festival hakkında konuşan
Sancaktepe Belediye Başkanı
Şeyma Döğücü, “ Bu sene

Kadın Eli Kadın Emeği Çar-
şısı'nın üçüncüsünü yapıyo-
ruz. Artık geleneksel hale
getireceğiz inşallah. Hanım-
efendilerden çok talep geliyor
bu konuda biz de onlara
stantlarımızı ücretsiz olarak
veriyoruz. Ayrıca kursları-
mızda da eğitim almış olan,
el maharetlerini mesleğe
dönüştürecek şekilde yapmış
olduğumuz bu serüvenden
sonra sertifikalarını alıp on-
ların ürettikleri ürünleri de

burada sergiliyoruz. Onlar
da satışa sunuyorlar. Bir an-
lamda kendi ekonomik öz-
gürlüklerini hem kazanıyor-
lar, hem de bütçelerine kat-
kıda bulunuyorlar. Aynı za-
manda da burada sosyalle-
şiyorlar, girişimciliğe başlı-
yorlar.. İnşallah çok güzel
sonuçlara ulaşacağına da
eminim. Kadınlarımız kendi
ayakları üzerinde durmanın
özgüvenini ve mutluluğunu
yaşayacak.“ dedi.

Esenler Belediyesi Gençlik ve Spor Hiz-
metleri Müdürlüğü’nün hazırlamış olduğu
“Spor Söyleşisi” programının bu ayki ko-
nuğu efsane çalımlarıyla tanınan İbrahim
Yattara’ydı. Trabzonspor’un efsanesi oyun-
cusu, gençlere Türkiye’deki futbol hayatını,
Trabzonspor kariyerini ve futbolu bırak-
tıktan sonra neler yaptığını anlattı. Trab-
zonspor’la olan güçlü bağını, ‘Gine’de doğ-
dum, Trabzon’da büyüdüm’ sözleriyle ifade
eden İbrahim Yattara, eski günlerini şu

sözlerle anlattı: “İyi ki Trabzonspor’da oy-
nadım. Türkiye’ye gelmeden önce Trab-
zonspor’u duymadım. Nasıl büyük bir
takım ve şehir olduğunu gelince gördüm.
Keşke futbol hayatımı orada bitirseydim
ama olmadı. Her zaman söylemeye devam
edeceğim bir şey var; “Bize Her Yer Trab-
zon”. Bende Karadeniz kanı var. Kendi ül-
kemdeymişim gibi hissediyorum. Bizim
zamanımızda en çok Fatih Tekke’yi beğe-
nirdim.”  

İbrahim Yattara: ‘Bende karadeniz kanı var’

H

CEVDET 
GÖKÇAY

İNAN 
ARVAS

‘3. Kadın Eli Kadın Emeği Festivali’ açıldı
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akanlık, seçimle-
rin ardından ge-
çen 3 ayda başta

otomotiv piyasası olmak üzere,
fahiş fiyat, vatandaşı yanıltıcı
reklam ve tanıtımlar, stokçuluk
ile sahte ürün gibi pek çok ko-
nuda yoğun mücadele yürüttü.
İstanbul Ticaret Odası (İTO)
Başkanı Şekib Avdagiç, AA mu-
habirine yaptığı değerlendir-
mede, Ticaret Bakanı Ömer
Bolat'ın görevdeki ilk aylarının,
piyasaları regüle eden birçok
öncü tedbirin alındığı ve reel
sektörün ihtiyaçlarına hızla
karşılık verildiği bir dönem ol-
duğunu belirtti. Bu dönemde,
halkın satın alma gücünün ko-
runması ve özellikle fiyat is-
tikrarının sağlanmasına yönelik
önemli ve sonuç alıcı icraatlar
yapıldığını bildiren Avdagiç,
şunları kaydetti: "Ticaret Ba-
kanlığı ile özel sektör arasındaki
işbirliği, bu süreçte birçok so-
mut sonuç verdi. Bakanlığın
aldığı tedbirler, yerli üretimin
yaygınlaştırmasını, insanımızın
gücünü ekonomiye ve ticarete
entegre etmesini teşvik etti.
Bu bağlamda, fiyat dalgalan-
masını sosyolojik bir olgu ola-
rak da değerlendiriyoruz. Ba-

kanlığımızla bu olgunun
sebeplerinin ortadan
kaldırılması nokta-
sında yakın çalış-
ma içindeyiz. Ti-
caret Bakanlığı,
birçok alanda
vatandaşın cebi-
ne ve reel sek-
törün üretimine
doğrudan etki
eden kararlarda
proaktif bir yaklaşım
sergiledi. Bunu da pi-
yasaların rekabetçiliğini
artırarak yaptı. Ürün tedariki-
nin her koşulda devam etmesi,
yerli üreticiyi koruyan piyasa
yapıcı aksiyonlar iş dünyamıza
geçen 90 günde güven verdi.
Bakanlık ile KOBİ'lerin ihracat
yapma kapasitelerinin gelişti-
rilmesi için ortak çalışmalarımız
devam ediyor. Özellikle hizmet
ihracatı ile mikro ihracat yapan
firmalarımızın dünya ile reka-
betini sağlamak amacıyla yeni
bir süreç gerçekleştiriyoruz."
"Erişim sorunları
yaşanmıyor"

Ankara Ticaret Odası (ATO)
Başkanı Gürsel Baran da geride
kalan aylarda, özellikle oto-

motiv sektöründe
yaşanan stok-

çuluk ve eri-
şim soruna
işaret etti.
Bakanlı-
ğın aldığı
tedbirle-
rin piyasa-
da olduk-

ça olumlu
karşılandığı-

nı belirten Ba-
ran, şu ifadeleri

kullandı: "Ticaret
Bakanlığının aldığı ted-

birler ve etkili denetimler so-
nucunda, ikinci el otomotiv fi-
yatlarındaki köpük ve şişirmeler
ağustosta ortadan kalktı. Sıfır
otomobilde de erişim sorunu
yaşanmıyor. Sahte ilanlar için
alınan önlemler ve araç satış
sınırlaması gibi uygulamalar
da piyasanın dengelenmesinde
etkili oldu. Taşınmaz ve ikinci
el otomotiv ilanlarının ilan si-
telerinde sahte bilgilerle ya-
yınlanmasını önlemek gayesiyle
geçen hafta yapılan yönetmelik
değişiklikleriyle getirilen yeni
düzenlemelerin de piyasada
olumlu etkilerinin devam et-
mesi bekleniyor."

Baran, otomotiv piyasası dı-
şında, özellikle temel tüketim
ürünlerindeki fahiş fiyat ve
stokçuluk lobisine karşı da mü-
cadele yürütüldüğünü anlattı.
Temel tüketim ürünlerindeki
aşırı fiyatların yerini piyasanın
normaline bıraktığına işaret
eden Baran, "Dolar ve akarya-
kıttaki geçici yükselişlere ve
mevsim normalleri üzerindeki
aşırı sıcaklık ve kuraklığın ta-
rımda bazı ürünlerdeki olum-
suz etkilerine rağmen ülke-
mizde hiçbir ürüne erişim so-
runu yaşanmadı." diye konuştu.
Avrupa'daki bazı ülkelerde dahi
zeytinyağı gibi ürünlere eri-
şimde sorunlar yaşandığını bil-
diren Baran, Türkiye'de dökme
zeytinyağına getirilen geçici
ihracat kısıtlaması nedeniyle
iç piyasada vatandaşların temin
sorunu yaşamadığını belirtti.
"Sorunların önüne
geçiliyor"

Müstakil Sanayici ve İşa-
damları Derneği (MÜSİAD)
Genel Başkan Yardımcısı Ab-
durrahman Uzun da Ticaret
Bakanlığının ikinci el araç pi-
yasasındaki kayıt dışılığın ve
fahiş fiyat artışlarının önüne

geçmek amacıyla yaptığı dü-
zenlemelerin sektörü rahatlat-
maya başladığına ve bu dö-
nemde fiyatlarda gerileme ya-
şandığına işaret etti. Uzun, "Bi-
lindiği gibi Ticaret Bakanı'mız
Ömer Bolat göreve geldiğinde
sektör temsilcileri ile geniş
çaplı bir toplantı gerçekleştir-
miş, sektörde yaşanan aksak-
lıkların çözümü noktasında çok
önemli adımlar atmaya baş-
lanmıştı. Bu doğrultuda hayata
geçirilen kısıtlama ve önlemler
ile ilan düzenlemeleri, fiyatlara
ve piyasaya olumlu etki etmeye
başladı. Fiyatların yavaş yavaş
geri geldiğini, köpüğün ortadan
kalktığını görüyoruz." dedi. Ba-
kanlığın, stokçuluk ve fahiş
fiyat uygulamalarına yönelik
tedbirlerini desteklediklerini
dile getiren Uzun, "Vatandaş-
larımızın otomotiv piyasasında
oluşturulmaya çalışılan arz-ta-
lep dengesizliğinde mağduriyet
yaşamaması, bizlerin de nihai
önceliği durumundadır." ifade-
sini kullandı. Uzun, Bakanlığın
aldığı önlemlerle, gıda ve temel
tüketim ürünlerinde de stok-
çuluk ve fahiş fiyat gibi sorun-
ların önüne geçildiğini sözlerine
ekledi. lANKARA-AA

Turkcell KKTC’yi 4.5G
hızına çıkardı

B

Mobilya, kağıt ve orman ürünleri sektöründen
ağustosta 678 milyon dolarlık ihracat Türkiye Madenciler Derneği

(TMD) Yönetim Kurulu Başkanı
Ali Emiroğlu, "Madencilik sektörü
için 15 milyar dolar ihracat ve
100 ton altın üretim hedefi bir
hayal değil." dedi. Türkiye Ma-
denciler Derneği (TMD) Yönetim
Kurulu Başkanı Ali Emiroğlu,
Orta Vadeli Program'ın (OVP)
yatırım ortamının iyileştirilmesine
yönelik politikalarının önemli
olduğunu belirterek, "Madencilik
sektörü için 15 milyar dolar ih-
racat ve 100 ton altın üretim
hedefi bir hayal değil." dedi.
Emiroğlu, 2024-2026 dönemini
kapsayan OVP'deki madencilik
politikalarına ilişkin AA muha-
birine açıklamalarda bulundu.
Tüm sektörlerde bir üretim atı-
lımı gerçekleştirmenin itici gü-
cünün madencilik sektöründe
yapılan üretim olacağının altını
çizen Emiroğlu, şu ifadeleri kul-
landı: "Bu bağlamda yatırım or-
tamını iyileştirerek madencilik
sektörünün daha hızlı gelişmesini
sağlamalıyız. Ülkemizde maden-
cilik sektörünün gelişmesi hem

madenleri hammadde olarak
kullanan sanayimizin çarklarının
hızla dönmesini sağlayacak hem
de bizlere ihracat rekorları kır-
dırıp, cari açığın azaltılmasına
önemli bir katkı sağlayacaktır.
Madencilik sektörü için 15
milyar dolar ihracat ve 100
ton altın üretim hedefi bir ha-
yal değil. Anadolu toprakları
bu kaynağı bağrında taşımak-
tadır. Ülkemiz bunu yapacak
insan potansiyeline, bilgi, de-
neyim, kaynak ve potansiyele
sahiptir." Emiroğlu, Türkiye
madencilik sektörü olarak di-
ğer bağlı sektörlerle birlikte
ülke ekonomisine yıllık yaklaşık
40 milyar dolarlık katkı sağla-
dıklarını belirterek, "OVP'de
sürdürülebilir madencilik po-
litikalarına atıfta bulunulması
bugüne kadar yaptığımız ça-
lışmaları çok daha değerli kılı-
yor. Kamu otoritesinin sürdü-
rülebilir madencilik konusunda
atacağı tüm adımların en büyük
destekçisi biz olacağız." şeklinde
konuştu. lANKARA-AA

Mobilya, kağıt ve orman ürünleri
sektörü, geçen ay 678 milyon do-
larlık ihracat gerçekleştirdi. İstanbul
İhracatçı Birlikleri (İİB) açıklamasına
göre, temmuz ayında 608 milyon
dolarlık ihracat yapan sektör, ağus-
tosta 678 milyon dolarlık rakama
ulaştı. Sektörün en çok ihracat ger-
çekleştirdiği ülkeler arasında yılın
7 ayında ilk sırada yer alan Irak,
yerini ağustos ayında da korudu.
666 milyon dolar ile ilk sırada bu-
lunan Irak'ı, 271 milyon dolar ile
İsrail takip etti. Üçüncü sırada yer
alan Birleşik Krallık'a ihracat, 261
milyon dolar olurken, dördüncü sı-
radaki Almanya'ya 223 milyon dolar,
beşinci sıradaki ABD'ye 201 milyon
dolarlık mobilya, kağıt ve orman
ürünleri ihracatı gerçekleştirildi.
Mobilya, kağıt ve orman ürünleri
ihracatından aldığı payı yüzde 36,50
ile en çok Rusya artırırken, Rusya'ya
yapılan ihracat 147 milyon dolar
oldu. Listede ilk sıralarda yer alan
diğer ülkeler ise Libya, İran, Fransa
ve Fas olarak belirlendi. Açıklamada
görüşlerine yer verilen İstanbul Mo-

bilya, Kağıt ve Orman Ürünleri İh-
racatçıları Birliği Başkanı Erkan Öz-
kan, şunları kaydetti: "Büyük ümit-
lerle başladığımız 2023 yılının ilk
yarısı zorluklarla geçti. Gerek yaşa-
dığımız büyük deprem felaketi ge-
rekse dünya çapındaki ekonomik
dalgalanmalar tüm sektör temsilci-
lerini oldukça zorladı. Ancak yaşanan
tüm olumsuz hadiselere rağmen
pes etmeyerek mücadelemizi sür-
dürdük. Yılın ikinci yarısına daha
ümitli başladık ve ihracat rakamla-
rımız tekrar yükselmeye başladı.
Bu trendi sürdürerek yıl sonunda
hedef rakamımıza ulaşmak istiyoruz.
Bünyemizde bulunan sektörlerin
hakim oldukları ihracat pazarlarını
genişletmeye ve yakaladığımız ih-
racat rakamlarını artırmaya yönelik
çalışmalar yapıyoruz. Ticaret Ba-
kanlığımızın oluşturduğu stratejiler
kapsamında İslam İş Birliği Teşkilatı
ülkeleri üzerine planlamalar yaparak
ilgili ülkelerde sektörlerimizin ha-
kimiyetini artırmayı hedefliyoruz.
Biz kısa vadede başarılar hedefiyle
çalışmıyoruz.” lANKARA-AA 

Çin'in iPhone yasağı kararı tedarikçi
Çinli şirketleri de vurabilir
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Madencilik sektörü, 15 milyar dolar ihracat
ve 100 ton altın üretimi hedefliyor

Asya Piyasaları Uzmanı Süley-
man Mete Özbalaban, Çin'in
kamu personeline iPhone kul-
lanma yasağı kapsamından iP-
hone ile bağlantılı tüm şirket-
lerin olumsuz etkilenebileceğini
belirtti. ABD'nin Wall Street
Journal (WSJ) gazetesi, Çin'de
hükümete bağlı kurum ve ku-
ruluşlarda çalışanlara, Apple'ın
iPhone model akıllı telefonları
ve diğer yabancı markalara ait
modelleri, iş için kullanmama-
ları ve iş yerine getirmemeleri
talimatı verildiğini ileri sürdü.
Haberde, Pekin'in yıllardan beri
bazı kritik kamu kurumların-
daki görevlilerin iPhone kulla-
nımını kısıtladığı, son talimatın
uygulamayı daha yaygın hale
getirdiği iddiasına yer verildi.
Tedbirin, Pekin yönetiminin
son dönemde teknolojide dışa
bağımlılığı azaltma ve siber
güvenliği artırmaya yönelik ça-
balarının parçası olduğu de-
ğerlendiriliyor. Çin'in adımla-
rının, ABD'nin Çinli teknoloji
şirketi Huawei ve sosyal medya

platformu TikTok'a getirdiği
benzeri yasakların ardından
gelmesi dikkati çekti. ABD ile
Çin arasındaki gerilimlere rağ-
men Apple, Çin'de akıllı telefon
satışlarında yüzde 22 ile en
büyük paya sahip. Akıllı tele-
fonlarının önemli bölümünü
taşeron şirketler aracılığıyla
Çin'de üreten şirket, gelirinin
de yüzde 19'unu Çin pazarın-
dan sağlıyor. Öte yandan bu
yasağın Çin'de iPhone'a parça,
ürün tedarik eden çip şirketle-
rini, teknoloji şirketlerini, yan
sanayi şirketlerini olumsuz et-
kileme durumuna dair ihtimal-
ler de bulunuyor. Asya Piyasa-
ları Uzmanı Süleyman Mete
Özbalaban, Çin'de kamu per-
sonelinin talebinin düşmesinin
iPhone'un gelirine önemli bir
etki yapmayacağı öngörüsünde
bulundu. Fakat Huawei'in ios
yerine HarmonyOS adlı bir sis-
tem ürettiğini belirten Özba-
laban, Çin'in bu sistemi kulla-
nacak gibi gözüktüğünü ifade
etti. lİSTANBUL-AA

3G'den 4.5G'ye geçiş yapan Kuzey
Kıbrıs Turkcell, KKTC'deki Turk-
cell'lileri daha güçlü ve yüksek
hızda dünyaya bağlayacak. Turk-
cell, KKTC'yi de 4.5G teknolojisi
ile buluşturdu. Şirketten yapılan
açıklamaya göre, 3G'den 4.5G'ye
geçiş yapan Kuzey Kıbrıs Turkcell,
KKTC'deki Turkcell'lileri daha güçlü
ve yüksek hızda dünyaya bağla-
yacak. Lansman için yapılan törene
KKTC Cumhurbaşkanı Ersin Ta-
tar'ın yanı sıra KKTC'den birçok
bakan ile Turkcell Yönetim Kurulu
Başkanı Bülent Aksu katıldı. Kuzey
Kıbrıs Turkcell, 4G/5G ihalesinde
toplam 193 milyon dolarlık yatırım
yaptı. 4.5G teknolojisiyle tüm hiz-
met ve ürünler, KKTC'deki bireysel
ve kurumsal müşterilere Kuzey
Kıbrıs Turkcell'in güçlü altyapısıyla
sunulacak. Bu sayede Kuzey Kıbrıs
Turkcell, KKTC'deki Turkcell'lileri
daha güçlü ve yüksek hızda dün-
yaya bağlayacak. Kullanıcılar, in-
ternete 10 kata kadar daha hızlı
erişebilecek. Kuzey Kıbrıs Turk-
cell'liler ayrıca bulundukları her
yerden 4.5G istasyonuna kolay
erişim sağlayan ve 100Mbps hız
sunabilen SUPERBOX hizmetinden
de faydalanabilecek. Böylece dijital
içerik platformu TV+ gibi Turk-
cell'in dijital servislerini de her
yerde rahatlıkla kullanabilmenin
konforunu yaşayacak, yüksek hızlı
teknolojinin ve dijitalleşmenin
keyfini çıkaracak.

Geçen yıl KKTC 4G ve 5G fre-
kans ihale sürecindeki en geniş
frekans bandı alımı sayesinde 2,5
kat kapasite artışı yakalayan Ku-
zey Kıbrıs Turkcell, 4.5G'nin dev-
reye alınmasıyla nüfusun yüzde
99,6’sında kapsama sağlıyor ve
baz istasyonlarının tümünde LTE
servisini erişilebilir hale getiriyor.
Devreye alınan servisle 3G'den
4.5G'ye geçiş yapan Kuzey Kıbrıs
Turkcell'in Genel Müdürü Murat
Küçüközdemir'in ev sahipliği yap-
tığı törene katılan Turkcell Yö-
netim Kurulu Başkanı Bülent
Aksu, KKTC'de bir ilke daha imza
atmaktan duydukları gururu ak-
tardı.  lLEFKOŞA-AA
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İş dünyasının temsilcileri,
Ticaret Bakanlığı öncülü-
ğünde fahiş ve spekülatif
fiyat artışlarına yönelik

alınan önlemlerin, etkile-
rinin görülmeye başlandı-

ğını ifade etti.

Bakanlığın fahiş fiyat ve stokçuluğa
karşı tedbirleri piyasayı rahatlattı
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Shell Türkiye, deprem bölgesindeki
desteklerini sürdürüyor
Enerji şirketi Shell Türkiye,
Kahramanmaraş merkezli 6
Şubat'taki depremlerin ardın-
dan sivil toplum kuruluşları
işbirliğinde Hatay, Adıyaman,
Kahramanmaraş ve Malatya'da
20 farklı noktada kurduğu des-
tek merkezleri ile çocukların,
gençlerin, kadınların yanında
yer alıyor. Hatay'ın Antakya il-
çesinde Aşağı Ekinci Mahalle-
si'nde bulunan Katar 2 Kon-
teyner Kenti'nde kurulan Shell
Öğrenim Birimi depremzede
çocukların kurdele kesimiyle
açıldı. Merkezde incelemelerde
bulunan Shell Türkiye Ülke
Başkanı Ahmet Erdem, gaze-
tecilere yaptığı açıklamada,
depremin ardından afet böl-
gelerine ilk olarak akaryakıt
desteği sağladıklarını söyledi.
Önemli ihtiyaç olarak da 30
bin sünger yatak ve 175 bin
litre el dezenfektanını deprem
bölgelerine gönderdiklerini be-

lirten Erdem, ardından da dep-
remzedelere destek amacıyla
uzun vadeli çözümler aramaya
başladıklarını dile getirdi.  Tür-
kiye Eğitim Gönüllüleri Vakfı
(TEGV) ile kurdukları Shell
Öğrenim Birimi ile ilgili bilgi
veren Erdem, şöyle konuştu:
"Bu merkezde çocuklarımız,
gönüllüler ve Türkiye Eğitim
Gönüllüleri Vakfı çalışanları-
nın kontrolü altında faydalı
işler yapıyorlar. Shell olarak
100 yıldır ülkemizin sosyal
ve ekonomik gelişimine katkı
sunma hedefiyle çalışıyoruz.
Bugün de afet bölgesinde
toplumumuzu güven ve umut
dolu bir geleceğe taşımak için
çalışıyoruz. Birlikte başara-
cağımıza yürekten inanıyo-
ruz." TEGV Genel Müdürü
Sait Tosyalı da Shell Türkiye
ile depremden etkilenen il-
lerde 12 birimin kurulduğunu
söyledi. lHATAY-AA

Depremden etkilenen illerde
küçükbaş ve kanatlı hayvan ile
arı dağıtımları tamamlandı

Ulusal Hububat Konseyi (UHK) Yö-
netim Kurulu Başkanı Özkan Taş-
pınar, bahar aylarında yağışların
hububatta rekolteyi artırdığını söy-
ledi. Taşpınar, AA muhabirine, hu-
bubatta hasat sezonunun sonuna
gelindiğini, buğday ve arpa rekol-
tesinin ise beklentileri karşıladığını
belirtti. Geçen yılın sonlarına doğru
yaşanan ve bu yılın ilk aylarında
da devam eden kuraklıkların endişe
verdiğini ifade eden Taşpınar, "Bu
kuraklıklar, son 63 yılın ikinci kurak
kışı olarak kayıtlara geçti. Mart ayı
ve devamındaki düzenli yağışlarla
hububattaki rekolte uzun yıllar or-
talamasının üzerinde seyretti ve
ülke genelinde 21,5 milyon ton
buğday elde edildi." dedi. Taşpınar,
bahar aylarında aşırı yağış alan
bölgelerde bitkide hastalıklar ol-
duğunu, bu nedenle kalitede bir
kısım düşüklükler meydana gelse
de çok fazla bir problem yaşanma-
dığını anlattı. Rekoltede uzun yıllar
ortalamasının buğdayda 20 milyon,

arpada ise 8 milyon ton civarında
olduğunu anımsatan Taşpınar, "Bu
yılki hasat sezonunda buğday üre-
timi uzun yıllar ortalamasını önemli
derecede geçmiş oldu. Arpada bu-
güne kadar hiç elde etmediğimiz 9
milyon ton gibi bir rakamı yakala-
dık." diye konuştu. Bu rakamların
elde edilmesinde, çiftçiye verilen
desteklerin önemli rol oynadığını
vurgulayan Taşpınar, şunları kay-
detti: "Hububat fiyatlarının hem
geçen yıl hem de bu yıl beklentiyi
karşılayacak şekilde açıklanması,
çiftçiyi, tüccarı ve sanayiciyi memnun
etti. Dolayısıyla ekim alanlarında
geçen yıl belirli bir artış sağlandı.
Elde edilen 21,5 milyon ton buğ-
dayın yanında 8-9 milyon ton da
ithal edilen buğday var. Dolayısıyla
30 milyon ton civarında buğday
stoku oldu. Bunun 20 milyon to-
nunu iç tüketimde kullanırken, ge-
riye kalanı un, bisküvi, makarna,
bulgur, helva veya irmik olarak iş-
leyip ihraç ediyoruz." lKONYA-AA
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Dijital ve yeşil dönüşümle değişen
iş gücü piyasasına kadınların
tam, eşit, güvenceli, etkin katı-
lımlarının sağlanması ve ihtiyaç
duyulacak yeni becerilerin ka-
dınlara ve kız çocuklarına ka-
zandırılması için özel programlar
geliştirilecek. AA muhabirinin,
2024-2026 yıllarına ilişkin Orta
Vadeli Program'dan (OVP) yaptığı
derlemeye göre, program döne-
minde iş gücü piyasasına yönelik
yapısal reformların hayata geçi-
rilmesi öngörülüyor. İstihdamın
program boyunca yıllık ortalama
909 bin kişi artması ve iş gücüne
katılım oranlarındaki tahmin edi-
len yükselişe rağmen işsizlik ora-
nının kademeli olarak gerilemesi
ve 2026'da yüzde 9,3 seviyesinde
gerçekleşmesi bekleniyor. Nitelikli
ara eleman ihtiyacının sağlan-
masına yönelik pilot illerde ya-
pılacak analiz sonuçları dikkate
alınarak sanayi ile işbirliği içinde
mesleki eğitim programları ha-
yata geçirilecek.

İş ve meslek danışmanları ara-
cılığıyla hane bazlı izleme siste-
mine geçiş sağlanarak istihdam
fırsatlarının daha fazla kişiye
ulaştırılması sağlanacak. Öncelikle
gençler olmak üzere her ailede
en az bir çalışan olmasını sağla-
yacak tedbirler alınacak. Eğitimde
ve istihdamda olan gençlerin eği-
time ve istihdama katılımlarını
teşvik etmek amacıyla mesleki
eğitim, yetkinlik ve becerilerini
dikkate alan programlar hayata
geçirilecek. Geleceğin meslekle-
rine yönelik gençlerin kariyer
farkındalıklarını artıracak prog-
ram ve faaliyetler yaygınlaştırı-
lacak. Yeşil ve dijital dönüşüm
alanlarında meslek standartları
ve yeterlilikler hazırlanacak. Mes-
lek standartlarında gerekli gün-
cellemeler yapılacak, yeşil ve
dijital yetkinlik açığı kapatılacak.
Mesleki ve teknik lise mezunla-
rının bulundukları bölgedeki iş
kollarını önceleyecek şekilde iş
gücü piyasalarının ihtiyaçlarını
karşılamak üzere istihdama er-
ken dönemde katılmalarını sağ-
layacak düzenlemeler hayata
geçirilecek, bu anlayışla meslek
yüksekokullarının işlevi gözden
geçirilecek. lANKARA-AA

Kadınlar ve kız çocukları
için dijital ve yeşil
dönüşüm temelli özel
program hazırlanacak

Türkiye’nin buğday üretimi
21,5 milyon tona ulaştı

Uluslararası kredi derecelendirme
kuruluşu Fitch Ratings, Türki-
ye'nin kredi notunu "B" olarak
teyit ederken, not görünümünü
2 yıl sonra "negatif"ten "dura-
ğan"a çıkardı. Fitch Ratings, Tür-
kiye'nin kredi görünümünü revize
etti. Kuruluştan yapılan açıkla-
mada, Türkiye'nin uzun vadeli
yabancı para birimi cinsinden
kredi notunun "B" olarak teyit
edildiği, kredi notu görünümü-
nün ise "negatif"ten "durağan"a
çevrildiği bildirildi. Açıklamada,
görünümün "durağan"a revize
edilmesinin kısa vadeli makro-
finansal istikrar risklerini azaltan
ve ödemeler dengesi baskılarını
hafifleten daha geleneksel ve tu-
tarlı bir politika bileşimine dö-
nüşü yansıttığı vurgulandı. Tür-

kiye Cumhuriyet Merkez Ban-
kası'nın (TCMB) haziran ayından
bu yana politika faizini 1650
baz puan artırarak yüzde 25'e
çıkardığı anımsatılan açıklamada,
Banka'nın politika faizini 2023
yılı sonuna kadar yüzde 35'e çı-
karacağının ve 2024'te de bu
seviyede tutacağının tahmin edil-
diği, para politikası sıkılaştırma-
sının gelecekteki hızı ve süresi
konusunda yüksek düzeyde be-
lirsizlik olduğu iddia edildi. Açık-
lamada, brüt uluslararası rezerv-
lerin mayıs ortasından bu yana
gözle görülür şekilde toparlan-
dığına dikkati çekilerek, rezerv-
lerin 2023 sonuna kadar 115
milyar dolara ulaşacağının ve
2024'te nispeten istikrarlı kala-
cağının tahmin edildiği kayde-

dildi. Enflasyon tahminlerine de
yer verilen açıklamada, 2023'te
ortalama enflasyonun yüzde
51,9, yıl sonu enflasyonun ise
yüzde 65 olacağının öngörüldüğü
aktarıldı. Fitch Ratings açıkla-
masında, ekonomik büyümenin
2023'te yüzde 4,3'e ulaşacağının,

2024'te ise yüzde 3 seviyesinde
gerçekleşmesinin beklendiği kay-
dedildi. Açıklamada, Türkiye'nin
seçimlerden sonra NATO müt-
tefikleriyle ilişkileri geliştirmek
için hızla harekete geçtiği, AB
ile Gümrük Birliği'nin güncel-
lenmesine yönelik müzakere sü-

recini canlandırma niyetinin sin-
yalini verdiği ve bölge ülkeleriyle
ilişkilerini yeniden inşa etmeye
devam ettiği belirtildi. Açıkla-
mada, Türkiye'nin, tahıl korido-
runun genişletilmesi konusunda
müzakereler yaparak Ukrayna'da-
ki savaş konusunda aktif bir dip-
lomatik rol oynamaya devam
ettiği vurgulandı. Fitch'in olası
not yükselmesini sağlayabilecek
faktörlere de değinilen açıkla-
mada, mevcut politika normal-
leştirme ve yeniden dengelenme
sürecinin sürdürülebilirliğine olan
güvenin artması, bunun sonu-
cunda enflasyonda sürekli bir
düşüş de dahil olmak üzere mak-
roekonomik istikrarın iyileşme-
sinin pozitif etki yapabileceği
belirtildi. WASHINGTON-AA

tomotiv Distribü-
törleri ve Mobi-
lite Derneği'nden

(ODMD) derlenilen verilere
göre, Türkiye otomobil ve hafif
ticari araç toplam satışları,
2023 yılı Ocak-Ağustos döne-
minde bir önceki yılın aynı
dönemine göre yüzde 64,7 ar-
tarak 755 bin 282 adet olarak
gerçekleşti. Otomobil satışları
ise söz konusu dönemde yüzde
64,3 artışla 582 bin 419 adet,
hafif ticari araç satışları da
yüzde 66,4 artarak 172 bin
863 adet oldu. Türkiye oto-
mobil pazarında, bu yılın ilk
8 ayında benzinli otomobiller
401 bin 118 adet satışla birinci,
dizel otomobiller ise 91 bin
492 adetle ikinci sırada yer
aldı. Hibrit otomobil satışları
60 bin 489 ve otogazlı oto-
mobil satışları da 6 bin 429
adet oldu. Elektrikli otomobil
satışları ise 22 bin 891 adetle
otogazlı otomobil satışlarının
çok üzerinde kalmaya devam
etti. Geçen yılın ocak-ağustos
döneminde 3 bin 283 elektrikli
otomobil satılmıştı.

Benzinli otomobil satışları
bu yılın ilk 8 ayında 2022'in
aynı dönemine göre yüzde
61,6, dizel otomobil satışları

yüzde 51,7 ve otogazlı oto-
mobil satışları yüzde 2,4 yük-
seldi. Bu dönemde hibrit oto-
mobil satışları yüzde 65,7 ve
elektrikli otomobil satışları da
yüzde 597,3 artış kaydetti.
Elektriklinin payı yüzde
0,9'dan 3,9'a yükseldi

Ocak-Ağustos 2022'de yüz-
de 70 olan benzinli otomobil-

lerin satışlardan aldığı pay, bu
yılın aynı döneminde yüzde
61,6'ya geriledi. Söz konusu
dönemde dizel otomobillerin
payı yüzde 17'den 15,7'ye ve
otogazlı otomobillerin payı
1,8'den yüzde 1,1'e geriledi.
Türkiye'de elektrikli otomo-
billerin toplam satışlardaki
payı yüzde 0,9'dan yüzde 3,9'a
yükseldi. Hibrit otomobillerin

payı ise yüzde 10,3'ten yüzde
10,4'e çıktı.
Togg elektrikli otomobil
satışlarını tetikledi

Birçok marka, daha önce
duyurusunu yaptığı iddialı
modellerini yıl içinde Türkiye
pazarında satışa sundu. Ayrı-
ca, Çinli firmalar Türkiye pa-
zarına ilgi göstermeyi sürdü-

rüyor. Elektrikli otomobillerin
yanı sıra elektrikli mobilitenin
bir diğer parçası olan hibrit
motorlu otomobillerin sayısı
da giderek artıyor. "Yeşil oto-
mobillerin" pazardan aldığı
pay, Togg'un pazara girmesiyle
yükseldi. ODMD verilerine
göre, Togg ilk 8 ayda T10X
modeliyle 3 bin 400 teslimata
imza atarak, elektrikli araç
segmentinin lokomotif mar-
kası olmayı başardı. Togg'un
resmi sosyal medya hesabın-
dan yapılan paylaşıma göre
T10X, satışa sunulduğu nisan
ayından bu yana geçen 4 ay
içinde otomotiv pazarında
önemli başarılar elde etti.
T10X, tüm elektrikli araçlar
pazarında yüzde 18,2, elek-
trikli SUV segmentinde yüzde
33,3, elektrikli C-SUV seg-
mentinde yüzde 55,3 ve ağus-
tos ayında tüm binek araç
pazarında yüzde 3'lük pazar
payına ulaştı. Ayrıca Togg
T10X, tüm elektrikli araçlar
pazarında en çok satan marka
ve model kategorisinde lider
oldu. Öte yandan Türkiye'de
Model Y modeliyle satışa baş-
layan Tesla, ülke bazlı resmi
satış adetlerini bildirmemeyi
tercih ediyor. lANKARA-AA

O

Tarım ve Orman Bakanı İbrahim
Yumaklı, 6 Şubat'ta meydana
gelen Kahramanmaraş merkezli
depremlerden etkilenen illerin
ülke hayvancılığında önemli
yerlerinin olduğunu belirterek,
11 ilde toplam 43 bin 317 kü-
çükbaş, 548 bin 842 kanatlı
hayvan ve 26 bin 273 arılı
kovan dağıtımı gerçekleştirdik-
lerini bildirdi. Yumaklı, söz ko-
nusu illerin ülke hayvancılığında
önemli yerlerinin olduğuna dik-
kati çekerek, şu değerlendir-
mede bulundu: "Bakanlık olarak
depremin ilk anından itibaren
tüm teşkilatımızla yaraların sa-
rılması için gayret gösterdik.
Bölgede kırsalın yeniden ayağa
kaldırılması, üretimin canlan-
dırılması için aralıksız çalışıyo-
ruz. Bu minvalde deprem fela-
ketinde hayvanları telef olan
yetiştiricilerimizin de yanında-
yız. Hayvansal üretimi daha da
canlandırıyoruz. Cumhurbaş-
kanı'mız Sayın Recep Tayyip

Erdoğan tarafından yayımlanan
kararname doğrultusunda ça-
lışmalarımız hızla sürüyor." Dep-
remden etkilenen illerde toplam
880 milyon lira bütçeli bedelsiz
hayvan dağıtımı ile yetiştirici-
lerin yaralarını sarmaya devam
ettiklerini belirten Yumaklı, Ba-
kanlığa bağlı Hayvancılık Genel
Müdürlüğü koordinasyonunda
bugüne kadar 11 ilde toplam
43 bin 317 küçükbaş, 548 bin
842 kanatlı hayvan ve 26 bin
273 arılı kovan dağıtımı ger-
çekleştirdiklerini ifade etti. Böl-
gede yetiştiricilik faaliyetinde
bulunan vatandaşların telef
olan büyükbaş, küçükbaş, kü-
mes hayvanı ve arılı kovanları,
deprem bölgesinde kırsalın ye-
niden ayağa kaldırılması ve
hayvansal üretimin devamlılı-
ğının sağlanması amacıyla, 12
Mart 2023 tarihli ve 135 sayılı
Cumhurbaşkanlığı Kararnamesi
kapsamında ayni olarak kar-
şılanıyor. lANKARA-AA

Türkiye otomobil pazarında
elektrikli otomobil satışlarının
payı bu yılın ilk 8 ayında yüzde
4'e yaklaşırken, Togg T10X mo-
deli ile satışa başladığı 4 ay içe-
risinde tüm elektrikli araç pa-
zarında en çok satan marka ve
model kategorisinde lider oldu.

Togg elektrikli otomobil
satışlarının lokomotifi oldu

Fitch, Türkiye’nin kredi notu görünümünü yükseltti
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AK Parti Yerel Yönetimlerden So-
rumlu Genel Başkan Yardımcısı
Yusuf Ziya Yılmaz, "Onlar, 'Bele-
diyeleri alacağız' diyorlar, değil
mi? Şimdi öyle konuşuyorlar.
Peki, belediyeleri alıp, ne yapa-
caksınız? Aldığınız belediyeler
var; ne iş yapıyorsunuz oralarda,
yan gelip, yatıyorsunuz" dedi. Yu-
suf Ziya Yılmaz, bir dizi ziyaret
ve program için geldiği Çorum'da
AK Parti İl Başkanlığı'nı ziyaret
etti. İl Başkanı Murat Günay, Mer-
kez İlçe Başkanı Erkan Akar, Kadın
Kolları Başkanı Meryem Demir,
Belediye Başkanı Halil İbrahim
Aşgın ve partililerce karşılanan
Yılmaz, "AK Parti siyasetinin özü-
nü hizmet siyaseti kapsıyor. AK
Parti, siyasette neyi amaçlıyor, si-
yaseti niye yapıyor. AK Parti, şuna
inanıyor; benim siyasetimin temel
amacı, ideolojimi yaymak değil,
hizmet etmek olmalı. Bunu diyor"
dedi Hizmet siyaseti yaptıklarını
belirten Yılmaz, "Diğer partilerin
böyle bir amaçları yok. Diğer
siyasi partilerin amacı, ideolojiyi
yaymaya dönük bir önceliği, hiz-
metin önüne koymak. Hizmeti
siyasal iletişim için vazgeçilmez
bir olay olarak görüyoruz. Hizmet
yoksa konuşamıyoruz. Çünkü o
güveni taşıyamıyoruz. İnsanımıza
faydalı olabilmek için ona hizmet
etmek gerektiğine inanıyoruz.
Ama onlar öyle değil; ideolojilerini
yaymaya çalışıyorlar. 14 Mayıs'ta
ve 28 Mayıs'ta gördük. Makam
elde etmeye çalışıyorlar" diye ko-
nuştu.  Muhalefete eleştirilerini
sürdüren Yılmaz, "Çıkan kavgayı
görüyorsunuz, hala devam edi-
yor. Onlar, 'Belediyeleri alacağız'
diyorlar, değil mi? Şimdi öyle
konuşuyorlar. Peki, belediyeleri
alıp, ne yapacaksınız? Aldığınız
belediyeler var; ne iş yapıyor-
sunuz oralarda, yan gelip, yatı-
yorsunuz. Oraları da ideolojik
karargah haline getirmişsiniz.
Oralar siyasi yandaşların maaş
aldığı, çöreklendiği, nemalandığı
yerler. Oralarda makam ve mev-
ki paylaşma organize ediyorsu-
nuz. Bizim öyle bir derdimiz
yok" dedi. lÇORUM-DHA

Türkiye, Karabağ'da Ermeni güçlerinin
kontrolündeki topraklarda düzenlenen
sözde seçimleri kınadı
Dışişleri Bakanlığı, Azerbay-
can'ın Karabağ bölgesinde
Ermeni güçlerinin kontro-
lündeki topraklarda düzen-
lenen, barış görüşmelerini
baltalamaya yönelik hareket
olarak algıladıklarını belirt-
tiği sözde seçimleri kınadı.
Bakanlık, Azerbaycan'ın Ka-
rabağ bölgesinde "gayrimeş-
ru Ermeni güçlerinin kont-
rolündeki topraklarda dü-
zenlenen sözde seçimler"le
ilgili yazılı açıklama yayım-
ladı. Azerbaycan'ın Karabağ
bölgesinde gayrimeşru Er-
meni güçlerinin kontrolün-
deki topraklarda düzenlenen
seçimlerin "bölgede uluslar-
arası hukuka aykırı mevcut
durumu tek yanlı meşrulaş-
tırma çabalarının yeni bir
tezahürü" olduğu vurgula-
nan açıklamada, bu adımın
Birleşmiş Milletler Güvenlik
Konseyi kararları ve Avrupa
Güvenlik ve İşbirliği Teşkilatı
(AGİT) ilkeleri dahil ulus-

lararası hukukun açık ihlali
olduğu bildirildi.Açıklama-
da, "Azerbaycan ve Erme-
nistan arasında barış görüş-
melerinin sürdürülmeye ça-
lışıldığı bir dönemde ger-
çekleştirilen seçimleri, barış
görüşmelerini baltalamaya
yönelik bir hareket olarak
algılıyor ve kınıyoruz. Tür-
kiye, Azerbaycan’ın egemen-
lik ve toprak bütünlüğünün
ihlalini teşkil eden bu gay-
rimeşru seçimi tanımamak-
tadır. BM ve uluslararası
toplumu bu seçimi tanıma-
maya davet ediyoruz." ifa-
deleri kullanıldı. Açıklama-
da, ayrıca Türkiye'nin Azer-
baycan ile Ermenistan ara-
sındaki barış görüşmeleri
sürecini desteklediği, kalıcı
barış anlaşmasının bir an
önce imzalanmasının böl-
genin barış ve istikrarına
büyük katkı sağlayacağına
yönelik inancını koruduğu
vurgulandı. lANKARA-AA

Çevre, Şehircilik ve
İklim Değişikliği Ba-
kanı Mehmet Özha-
seki, "Söz verdik, sö-
zümüzü tutuyoruz.
Deprem bölgesinde
yapımına başladığı-
mız konutlarımız
hızla yükseliyor." ifa-
desini kullandı.
Özhaseki, sosyal medya hesa-
bından yaptığı paylaşımda, Kah-
ramanmaraş merkezli deprem-
lerden etkilenen illerde yapımına
başlanan yeni, sağlam ve güvenli
konutların inşaatının hızla yük-
seldiğini belirtti. Sarsıntının ya-
şandığı 6 Şubat’tan bu yana
deprem bölgesinde kaydedilen
ilerlemeye dikkati çeken Bakan
Özhaseki, "Söz verdik, sözü-
müzü tutuyoruz. Deprem böl-
gesinde yapımına başladığımız
konutlarımız hızla yükseliyor.
Sağlam ve güvenli yuvalarımı-
zın teslimine inşallah kasım-
aralık aylarında başlıyoruz."
ifadelerini kullandı.
200 bini aşkın konut
ve köy evinin yapımı
devam ediyor

Bakanlıktan yapılan açıkla-
maya göre, afet bölgesinde ha-

yatın normale dönmesi için Ba-
kanlık, Toplu Konut İdaresi Baş-
kanlığı (TOKİ), Emlak Konut
GYO ve Yapı İşleri Genel Mü-
dürlüğü eliyle çalışmalar gece
gündüz sürdürülüyor. Şehir mer-
kezlerinde TOKİ tarafından fay
kırıklarına uzak, sıvılaşma ris-
kinin olmadığı sağlam zemin-
lerde depreme dayanıklı konutlar
inşa edilirken, kırsal bölgelerde
ise Yapı İşleri Genel Müdürlüğü
tarafından yöresel ihtiyaçları
karşılayacak şekilde sağlam köy
evleri yapılıyor. Şu ana kadar
deprem bölgesinde inşaatına
başlanan 200 bini aşkın konut
ve köy evinin yapımı aralıksız

devam ediyor. Deprem bölge-
sinde toplamda 680 bin konut
ve köy evi ile 170 bin iş yeri,
ahır ve depo olmak üzere 850
bin bağımsız birim inşa edilecek.
Deprem bölgesinde ihtiyaca göre
belirlenen konut ve köy evi sa-
yıları şöyle:

Hatay - 220 bin 66 konut ve 34
bin 129 köy evi ile toplam 254 bin
195 ev.

Kahramanmaraş - 82 bin 104
konut ve 30 bin 310 köy evi ile
toplam 112 bin 414 ev.

Malatya - 77 bin 717 konut ve
25 bin 302 köy evi ile toplam 103
bin 19 ev.

Adıyaman - 41 bin 171 konut

ve 23 bin 640 köy evi ile toplam
64 bin 811 ev.

Gaziantep - 29 bin 315 konut
ve 12 bin 607 köy evi ile toplam
41 bin 922 ev.

Şanlıurfa - 13 bin 782 konut ve 3
bin köy evi ile toplam 16 bin 782 ev.

Adana - 18 bin 583 konut ve 2 bin
438 köy evi ile toplam 21 bin 21 ev.

Osmaniye - 13 bin 646 konut ve
6 bin 856 köy evi ile toplam 20 bin
502 ev.

Elazığ - 20 bin 261 konut.
Kilis - 733 konut ve 2 bin 628

köy evi ile toplam 3 bin 361 ev.
Diyarbakır - 19 bin 351 konut

ve 2 bin 361 köy evi ile toplam 21
bin 712 ev.  lANKARA-AA

Bakan Özhaseki: Deprem bölgesinde yapımına
başladığımız konutlarımız hızla yükseliyor

AK Parti’li Yılmaz:
Aldığınız belediyelerde
yan gelip, yatıyorsunuz
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umhurbaşkanı
Recep Tayyip Er-
doğan, G20 Li-

derler Zirvesi kapsamında,
Türkiye, Meksika, Endonezya,
Güney Kore ve Avustralya'dan
oluşan kıtalar arası gayriresmi
istişare ve eş güdüm platfor-
mu MIKTA üyesi ülkelerin
devlet başkanlarıyla bir araya
geldi. Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan, G20 Liderler
Zirvesi kapsamında, Türkiye,
Meksika, Endonezya, Güney
Kore ve Avustralya'dan oluşan
kıtalar arası gayriresmi istişare
ve eş güdüm platformu MIK-
TA üyesi ülkelerin devlet baş-
kanlarıyla bir araya geldi.

Bharat Mandapam Ulus-
lararası Fuar ve Kongre Mer-
kezi'ndeki görüşmede konu-
şan Erdoğan, Endonezya Dev-
let Başkanı Joko Widodo, Gü-
ney Kore Devlet Başkanı Yoon
Suk-Yeol, Avustralya Başba-
kanı Anthony Albanese, Mek-
sika Ekonomi Bakanı Raquel
Buenrostro'yu selamlayarak
sözlerine başladı. MIKTA Dö-
nem Başkanı da olan Wido-
do'ya bu önemli buluşmaya
vesile olduğu için teşekkür
eden Erdoğan, MIKTA'nın ku-
ruluşunun 10'uncu yıl dönü-

münde G20 Zirvesi vesilesiyle
Yeni Delhi'de liderlerle bir
araya gelmekten memnuniyet
duyduğunu dile getirdi.
"Uluslararası
kuruluşların
sorunlara çözüm
üretme kabiliyeti
azalıyor"

Cumhurbaşkanı Erdoğan,
MIKTA'yı 10 yıl önce küresel
iletişime ve ortak sorunların
çözümüne katkıda bulunmak,
aralarındaki işbirliğini pekiş-
tirmek maksadıyla hayata ge-
çirdiklerine işaret ederek, söz-
lerini şöyle sürdürdü: "Bu sü-
reçte, MIKTA ortak vizyon ve

değerler temelinde önemli
mesafe katetti. Yine bu dö-
nemde, küresel refah ve is-
tikrarı tehdit eden unsurlar
farklılaştı, çeşitlendi ve de-
rinleşti. Bununla birlikte cari
sistemin herkes için sürdürü-
lebilir barışı, güvenliği ve re-
fahı güvence altına almakta
yetersiz kaldığı görüldü. Ulus-
lararası terörizmle birlikte İs-
lam düşmanlığının da giderek
artması ve yaygınlaşması en-
dişe vericidir. Bu menfi geliş-
meler daha fazla dayanışma-
ya, birbirimizi daha fazla an-
lamaya ve hoşgörüye ihtiya-
cımız olduğunu bize yeniden
hatırlatmıştır. Küresel sistem-

deki adaletsizlikler büyürken,
uluslararası kuruluşların bu
sorunlara çözüm üretme ka-
biliyeti ise maalesef azalıyor.
Bu tablo çatışmaların barışçıl
yollardan çözümü, daha adil
bir dünyanın inşa edilmesi,
çok taraflılığın güvence altına
alınması noktasında bizim so-
rumluluğumuzu daha da ar-
tırmaktadır. Her fırsatta dile
getirdiğimiz 'Dünya 5'ten bü-
yüktür.' tespitimizin gerisinde
işte bu durum vardır."

Cumhurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan, nefret suçları,
ayrımcılık, İslam ve yabancı
düşmanlığı yerine karşılıklı
saygıyı, bir arada yaşama kül-

türünü hakim kılmaları ge-
rektiğini ifade ederek, "Hemen
her gün 'ifade özgürlüğü' kı-
lıfıyla 2 milyar insanın en
mukaddes değerlerine saldı-
rılmasına izin verilmesi asla
kabul edilemez. Hangi dine
mensup olursa olsun insana
saygı duyan herkesin buna
itiraz etmesi gerektiğine ina-
nıyoruz. Türkiye olarak bu
konudaki tepkimizi ifade et-
meyi sürdüreceğiz." değerlen-
dirmesini yaptı. Uluslararası
kuruluşların daha kapsayıcı,
temsil niteliğini haiz, adil, de-
mokratik, şeffaf, hesap vere-
bilir ve etkin kılınmasının şart
olduğunu vurgulayan Erdo-
ğan, "MIKTA gibi oluşumlar
da bu bakımdan büyük önem
taşıyor. MIKTA ülkeleri olarak
tüm dünyayı tehdit eden gıda
krizi ile mücadelede yapıcı
katkılarda bulunabileceğimize
inanıyorum. Birlikteliğimizin
krizlerle ve yeni meydan oku-
malarla mücadele çabalarına
destek olmasını temenni edi-
yorum." şeklinde konuştu. Gö-
rüşmede, Cumhurbaşkanı Er-
doğan'a, Dışişleri Bakanı Ha-
kan Fidan ile Hazine ve Maliye
Bakanı Mehmet Şimşek eşlik
etti. lYENİ DELHİ-AA
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Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, G20 Liderler
Zirvesi kapsamında, Türkiye, Meksika, Endonezya,
Güney Kore ve Avustralya'dan oluşan kıtalar arası
gayriresmi istişare ve eş güdüm platformu MIKTA
üyesi ülkelerin devlet başkanlarıyla bir araya geldi.

Erdoğan: 2 milyar insanın en mukaddes
değerlerine saldırılması kabul edilemez
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CHP'nin kuruluşunun 100'üncü yıl dö-
nümü dolayısıyla 8- 10 Eylül tarihleri
arasında gerçekleştirilecek etkinliklerin
ilki düzenledi. Etkin-
likte, CHP’nin kurulu-
şunun 100'üncü yılına
özel olarak bestelenen
marş ilk kez seslendi-
rildi. CHP'nin kurulu-
şunun 100'üncü yılı do-
layısıyla 8- 10 Eylül ta-
rihleri arasında düzen-
lenecek etkinliklerin ilki parti genel
merkezinde gerçekleştirildi. Etkinliğe
CHP Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğ-
lu'nun yanı sıra; parti genel başkan
yardımcıları, CHP'li milletvekilleri, An-
kara Büyükşehir Belediye Başkanı Man-
sur Yavaş, CHP'li belediye başkanları
ve çok sayıda partili katıldı. İstiklal
Marşı ve saygı duruşuyla başlayan

program; sırasıyla Gençlik, İzindeyiz
ve İzmir Marşlarının okunmasıyla de-
vam etti. Sonrasında ise ünlü besteci

Bujor Hoinic'in
Kılıçdaroğlu'nun
Adalet Yürüyü-
şü'nden esinle-
nerek bestelediği
ve partiye hediye
edilen 100'üncü
Yıl Cumhuriyet
Marşı ilk kez din-

letildi. Marş dinletisinin ardından Kı-
lıçdaroğlu, marşın bestecisi Bujor Hoi-
nic, orkestra şefi Hakan Tepeli ve Koro
Şefi Korhan Doğan'a çiçek ve plaket
takdim etti. Sunay Akın'ın 'Aydınlanma
Yolunda CHP' temalı anlatısını gerçek-
leştirmesinin ardından CHP'nin kuruluş
hikayesini anlatan ses ve ışık gösterisi
gerçekleştirildi. lANKARA-DHA
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dalet Bakanı
Yılmaz Tunç,
çeşitli inceleme

ve ziyaretlerde bulunmak üze-
re Çankırı'ya geldi. Bakan
Tunç, Çankırı Valisi Mustafa
Fırat Taşolar ve Belediye Baş-
kanı İsmail Hakkı Esen'i ziyaret
etti. Ardından AK Parti İl Baş-
kanlığına geçen Bakan Tunç,
burada partililere seslendi. Ba-
kan Tunç, Cumhurbaşkanlığı
Hükümet Sistemi'nin parlak
bir dönem olduğunu belirte-
rek, "Tüm sıkıntılı durumlara
rağmen Cumhurbaşkanlığı Hü-
kümet Sistemi'nin 5 yıllık dö-
nemi, kim ne derse desin par-
lak bir dönem olarak geçti.
Tabii ki ekonomide sıkıntıla-
rımız oldu. Bütün küresel fak-
törleri de göz önüne alarak,
burada bir sıkıntımız oluştu.
Ancak Orta Vadeli Program
açıklandı. Yeni dönemde mil-
letimizin refahını artıracak
hamlelere devam edeceğiz in-
şallah. Özellikle orada bizi il-
gilendiren, Adalet Bakanlığı'nı
ilgilendiren önemli hususlar
var. Bunları hızlı bir şekilde
hayata geçirmenin gayreti için-
de olacağız" dedi.
'İş ve yatırım için
hukuki altyapı
oluşturulacak'

Bakan Tunç, iş ve yatırım
ortamı için hukuki altyapıyı
oluşturacaklarını dile getire-
rek, "İş ve yatırım ortamı baş-
lığı altında özellikle Orta Va-
deli Programda hukuki ön-
görülebilirliğe önem veriyo-
ruz. Hukuk güvenliğine önem
veriyoruz. Yatırımcının önünü
görmesi lazım. Sık değişen
mevzuatlar nedeniyle geriye
dönük uygulamalar olmaması
gerekiyor. Bugüne kadar buna
dikkat ettik. Bundan sonra
çok daha dikkat ederek yatı-
rımcılarımızın önünü göre-
bilmelerinin gayreti içinde
olacağız. Yine iş ve yatırım
ortamını güçlendirecek hu-
kuki altyapıyı oluşturmaya
devam edeceğiz. İş dünya-
mızın talep ettiği özellikle
birçok mevzuat düzenlemesi
var. Bunların gecikmeksizin
hayata geçirilmesiyle ilgili ça-
lışmalara devam edeceğiz.
Özellikle yargısal süreçlerin
iş dünyamızın önünü tıka-
maması noktasındaki gayre-
timizi sürdüreceğiz. Hem yar-
gı uygulamalarıyla bunu ya-

pacağız hem de yürütme ola-
rak, Adalet Bakanlığı olarak
bu noktada alınması gereken
tedbirleri almaya devam ede-
ceğiz. Yine iş ve yatırım orta-
mında en önemli husus, uyuş-
mazlıkların bir an önce çö-
züme kavuşturulması anla-
mında; tahkim gibi, alternatif
uyuşmazlık çözüm yöntem-
lerinin geliştirilmesi gibi tüm
bunlara da daha çok ağırlık
vererek özellikle iş dünyamı-
zın hızlı karar alma, hızlı uy-
gulama noktasındaki talep-
lerini yerine getirmeye devam
edeceğiz" diye konuştu.
'Aileyi
güçlendirmeye
devam edeceğiz'

Eğitimden sağlığa, kültür-
den sosyal politikalara va-
rıncaya kadar hep insanı güç-
lendirecek, onun refahını ar-
tıracak yatırımlara imza at-
tıklarını vurgulayan Bakan
Tunç, "Tabii insanı güçlen-
dirmek, aileyi güçlendirmek-
tir. Aileyi de güçlendirmeye
devam edeceğiz inşallah. Ta-
bii ailenin korunması deyince
şu anda gündemimizde 2
maddelik bir anayasa deği-
şikliği var, inşallah Meclis
açıldığında gündeme gelecek.
Yeni anayasa hedefimiz bir
taraftan devam ediyor. Ama
öncelikli olarak bu 2 madde
önceki parlamento dönemin-
den kaldı ve bunu da hayata
geçireceğiz. Biri başörtüsüne
anayasal güvence. Bu tabii
ki önemli bir husus. Son za-
manlarda öyle durumlarla
karşılaşıyoruz ki maalesef
toplumda birileri bu düş-
manlığı körüklemeye çalışı-
yor. Bunları gördükçe üzü-
lüyoruz. Ama diğer taraftan
bu halkı kin ve düşmanlığa
tahrik açısından bir suç ol-

duğu içinde yargıda gerekli
soruşturmaları yapıyoruz. Bu-
rada özellikle anayasa deği-
şikliğinde başörtüsüne ana-
yasal güvenceyi, başı açığı
da başı kapalıyı da koruyacak,
güvence altına alacak olan
anayasa değişikliğini, ana-
yasanın 'din ve vicdan hürri-
yeti' başlıklı 24'üncü madde-
sinde inşallah bu değişikliği
Meclis'imiz hayata geçirecektir"
ifadelerini kullandı.
'Asıl hedefimiz
sivil anayasa'

Bakan Tunç, asıl hedefle-
rinin sivil bir anayasa yapmak
olduğunu aktararak, "Bizim
asıl hedefimiz yeni, sivil bir
anayasaya milletimizi kavuş-
turmak. Darbe anayasasıyla
yönetiliyoruz. Darbe anaya-
sasıyla yönetilmek Türkiye
Yüzyılı'nın başlangıcında bize
yakışmıyor. Türkiye'ye yakış-
mıyor. Bunun da mücadele-
sini yeni dönemde vereceğiz.
Anayasamızda bugüne kadar
vesayetçi anlayışı ortadan
kaldıracak önemli düzenle-
meler yaptık. Çok sayıda, 're-
form' diyebileceğimiz düzen-
lemeler yaptık. Yargı birliğini
sağladık, Hakimler Savcılar
Kurulunun yapısını, Anayasa
Mahkemesi'nin yapısını daha
demokratik hukuk devleti il-
kelerine uygun hale getirdik.
Yargı birliğini sağlamak açı-
sından askeri yargıyı kaldır-
dık. 'Sıkı yönetim' diye bir
madde vardı, onu kaldırdık.
'Darbeciler yargılanamaz' diye
anayasamızda bir madde var-
dı, onu kaldırdık. Tüm bu
demokratik reformlar ana-
yasamızın, özellikle vesayetçi
anlayışın tamamen ortadan
kaldırılmasını sağlayamadı.
82 anayasasını darbeciler
yaptı. İnşallah yeni dönem

parlamentosu, yeni anayasa
noktasında uzlaşırlar. Yeni
anayasamız Türkiye Yüzyı-
lı'na yakışır şekilde milleti-
mizin onayını sunulur. Bütün
temennimiz bu" dedi.
TÜGVA'nın Çankırı
şubesi 4'üncü il
olağan genel
kuruluna katıldı

Adalet Bakanı Yılmaz
Tunç, Çankırı ziyaretleri kap-
samında Türkiye Gençlik Vak-
fı (TÜGVA) Çankırı Şubesi
4'üncü İl Olağan Genel Ku-
ruluna katıldı. Burada ko-
nuşan Bakan Tunç, "Sonunda
gençlerimizle buluştuk. TÜG-
VA'nın kongresinde sizlerle
birlikte olmaktan çok daha
mutlu olduk. Çünkü sizler
geleceğimizsiniz. Sizler Tür-
kiye Yüzyılı'nın gençliğisiniz.
Türkiye Yüzyılı, gençlerimizin
omuzlarında inşa edilecek.
2023 hedefini koyarken Sayın
Cumhurbaşkanımız, bundan
22 yıl önce 2023 hedefini
koymuştu. 2023 için söz ver-
diğimiz hedeflerin tamamını
yakaladık" dedi. Bakan Tunç,
gençlere imkan verildiğinde
neleri başarabileceklerini
TEKNOFEST ile gösterdik-
lerini belirterek, "Türkiye
Yüzyılı'nda hızımızı daha da
artıracağız. 21 yılın üzerine
daha fazlasını koyacağız.
Bunu gençlerimizle başara-
cağız. Gençlerimiz bunu ba-
şaracak güçte. Gençlerimize
yeter ki imkan sağlayalım.
Gençlerimize imkan sağlan-
dığında neleri başardığını
geçen hafta Ankara'da TEK-
NOFEST'i ziyaret ederek gör-
dük. TEKNOFEST gençliği
dediğimizde birileri hala Z
kuşağı veya harflerle tarif
etmeye çalışıyor" diye ko-
nuştu. lÇANKIRI-DHA

A

Adalet Bakanı Yılmaz Tunç, "Orta Vadeli Program açıklandı. Yeni dönemde
milletimizin refahını artıracak hamlelere devam edeceğiz inşallah. Özellikle
orada bizi ilgilendiren, Adalet Bakanlığı'nı ilgilendiren önemli hususlar var.
Bunları hızlı bir şekilde hayata geçirmenin gayreti içinde olacağız" dedi.

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya,
"FETÖ hesabınızdan para çek-
ti" ve "Terör örgütleri hesap-
larınızı ele geçirdi" bahane-
siyle dolandırıcılık yaptığı id-
dia edilen kişilere yönelik
operasyonlarda 28 şüphelinin
gözaltına alındığını bildirdi.
Yerlikaya'nın sosyal medya
hesabından yapılan paylaşıma
göre, "FETÖ hesabınızdan
para çekti" ve "Terör örgütleri
hesaplarınızı ele geçirdi" di-
yerek dolandırıcılık yapan şa-
hıslara karşı Zonguldak ve
Ağrı merkezli operasyon baş-
lattı. Zonguldak Jandarma
Komutanlığı Siber Suçlarla
Mücadele ve İstihbarat Şube
Müdürlüğünce, "Banka he-
saplarınız FETÖ tarafından
ele geçirildi." diyerek kendi-

lerini kamu görevlisi gibi ta-
nıtıp 3 milyon lira dolandıran
bir suç şebekesi tespit edildi.
Bilişim sistemlerini kullanarak
nitelikli dolandırıcılık suçunu
örgütlü olarak işleyenlere yö-
nelik 6 ilde düzenlenen ope-
rasyonlarda, gözaltına alınan
8 şüpheliden 6'sı tutuklanır-
ken 2'si adli kontrol şartıyla

serbest bırakıldı. Ağrı Jan-
darma Komutanlığı Siber Suç-
larla Mücadele Şube Müdür-
lüğünce, sosyal medya üze-
rinden arsa satışı yapanları
tespit edip kendini savcı gibi
tanıtan ve "FETÖ senin adına
para çekmiş, para göndermen
lazım." diyerek, yaklaşık 1
milyon dolandıran şahıslar

hakkında inceleme başlatıldı.
Operasyonlarla bu suç şebe-
kesine üye 20 şüpheli 5 ilde
yakalandı. Yakalananların
9'u tutuklanırken 9'u hak-
kında da adli kontrol kararı
verildi. Operasyonlara ilişkin
görüntülere de paylaşımında
yer veren Bakan Yerlikaya
şunları kaydetti: "Operas-
yonları düzenleyen kahra-
man jandarmamızı tebrik
ediyorum. Vatandaşlarımızı
bir kez daha dikkatli olmaya
davet ediyorum. Hiçbir
kamu görevlisi sizden para
istemez. Böyle bir telefon
geldiğinde telefonu yüzlerine
kapatın. Siber suçlarla ve
dolandırıcılarla mücadelemiz
azim ve kararlılıkla devam
edecek. " lANKARA-AA

Bazen haberlerde dünyadaki poli-
tikacıların ileri yaşları yüzünden il-
ginç durumlara düştüğüne dair ha-
berler izliyoruz. Uçağa binerken
tökezleyip merdivenlere yaslanan
Joe Biden, kısa süre sonra da bir
tören sırasında düz yolda yürürken
tökezleyip düşüveriyor. Boşlukla el
sıkışıyor, arkasındaki boş bahçeyi
sanki orada birileri varmış gibi se-
lamlıyor, izleyenler şaşırıyor. Ge-
çenlerde de Cumhuriyetçi senatör
Mitch McConnell’ın bir basın açık-
laması yaparken gazeteciler karşı-
sında ilk cümlesini söyledikten sonra
donup kalması ve yanındakilerin
müdahalesiyle kolundan tutularak
kenara çekilmesini izlemiştik. Bu
McConnell’in ikinci kez donmasıydı
kameralar karşısında, benzer bir
olayı daha önce de yaşamıştı. Yaşlı
potikacılar konusu, politikada sek-
senlikler sorunu başlığıyla ele alın-
mış ve çok konuşulmuştu. Özellikle
Joe Biden’in yeniden başkanlığa
aday olmak istediğini açıklamasın-
dan sonra konu geniş kitleler tara-
fından da konuşulur oldu. Siyaset-
çilerin mesleği bırakmak istememesi,
yaşlanmış lider sorunlarını da gün-
deme getiriyor. Siyaset artık o kadar
karmaşık bir duruma geldi ki; dün-
yayı ve olayları değerlendirirken
yeni kriterler geliştirmek, giderek
değişen sorunlar karşısında güncel
çözümler üretmek gerekiyor.

Olayın kitleleri ilgilendiren bo-
yutu böyle. Bir de bu yaşlı politi-
kacıların siyaset sahnesinde kal-
masını isteyen, bu niteliklerinden
faydalanan ve bu yüzden onlara
destek verenler var. Joe Biden,
özellikle ileri yaşta olduğu için
seçildi ve göreve getirildi. Yaşlı
lider imajı, beraberinde getirdiği
çeşitli sorunlarla, siyasi iradenin
hayata geçirdiği pek çok uygula-
manın önüne geçebiliyor. Algısal
etkiden bahsediyorum. Özellikle
Joe Biden için, “yapmayın yahu
adam kaç yaşında, ne anlar bu iş-
lerden, elbette böyle uygulamalar
yapması normal” denildiğine çok
kez şahit oldum. Oysa o düzenle-
meler Joe Biden tarafından değil,
arkasındaki siyasi erk tarafından
isteniyor. Başkanın yetkilerini ve
makamını kullanamaması değil
söz konusu olan. Önceden belir-
lenmiş bir siyasi sürecin gerçek-
leşmesine başkanın da katılarak,
önde yürümesi ve arkasındaki,
kendisini seçtiren asıl iradeyi göz-
lerden ırak tutması. Yaşlılığının
bilincindeki bir siyasetçinin, pek
çok genç ve dinamik adaya rağ-
men kendisini destekleyerek ma-
kama getiren güce karşı tavrı nasıl
olabilir ki? Ayrıca hatırlarsınız,
Joe Biden başkan seçildiğinde baş-
kanlığının yaşından dolayı çok
uzun süremeyeceği, kısa sürede
görevi başkan vekili Kamala Har-
ris’e devredeceği konuşuluyordu.
Hiç de beklendiği gibi olmadı, Bi-
den şimdilerde ikinci kez aday
olmaktan bahseder durumda.

Küreselciler, arkalarında sadece
kendilerinin olduğu kişileri seçi-
yorlar, aday gösteriyorlar ve ma-
kamlara gelmesi için destekliyorlar.
Buna karşılık istedikleri tek şey
var. Tavizsiz sadakat ve itaat. As-
lında küreselciler bu yöntemi sa-
dece başkanlıkta değil, siyasetin
pek çok aşamalarında kullanıyor-
lar. Geneli Hristiyan olan Ameri-
ka’da Demokrat Parti listelerinden
milletvekili adayı gösterilmiş ba-
şörtülü Müslüman kadınları ha-
tırlayın. Rüyalarında Amerikan
Temsilciler meclisine seçildiğini
görse inanmayacak kişilerdi onlar.
Müslüman kimlikleriyle seçildikleri
görevlerinde, Amerika gibi bir
dünya devinin Müslüman ülkelere
aldığı tavırlarda asla etkili ola-
madılar, tam tersine onları küres-
elcilerin düzenlediği gösterilerde
başrollerde gördük, akla gelmez
grupların etkinliklerinde marji-
nallerle kol kola yürüdüler. Müs-
lüman ülke yetkililerinin kendi-
leriyle görüşme taleplerini de red-
dettiler.

Küreselciler, toplumun geneline
uymayan etnisite, din veya mezhep
üyelerini seçtirmeyi daha çok tercih
ediyorlar demiştik. Joe Biden de
çoğunluğu Protestan olan Ameri-
ka’da Katolik bir başkan olarak se-
çildi. Obama da anne tarafından
Katolikti. Aslında önemli olan li-
derin şu veya bu mensubiyeti değil,
göreve gelirken arkasında etkin
güç bulunmaması. Çünkü makama
geldiğinde kendilerine karşı halkı-
nın çıkarlarını savunacak, mensup
oldukları grupların hakları için kar-
şılarında dik duracak güçlü karak-
terler görmek istemiyorlar. Çeşitli
göçlerle oluşmuş kozmopolit ke-
simlerin ve algılarıyla oynadıkları
yerli unsurların desteğiyle seçtir-
dikleri politik anlamda güçsüz aday-
ları yönetim süreçlerinde istedikleri
gibi yönlendirebiliyorlar. Tek bir
kişinin liderlikte ön plana çıkarak
güçlenmemesi için, kendilerine bağ-
lı kuruluşlarda eş başkanlık uygu-
lamasını başlattılar. Kendi seçtir-
medikleri, halkın desteğiyle yöne-
time gelmiş önderleri kerhen de
olsa siyasi muhatab olarak kabul
edebiliyorlar. Ama kendilerinin des-
teğiyle göreve gelmiş kişilerin fazla
güçlenmesi ve kendilerine karşı
dik durur hale gelmeleri ihtimalini
asla göz ardı etmiyor, sert ve kesin
yöntemlerle hemen görevden uzak-
laşmalarını sağlıyorlar. Hatta fazla
güçlenenlerin siyasi hayatını biti-
recek idari/hukuki süreçleri özel-
likle destekliyorlar. Gerekirse ha-
sımlığı olan güçlere teslim ediyorlar.
Kısacası küreselleşen dünyada li-
derlik, çok ilginç, çok farklı ve kar-
maşık ilişkilere dayanıyor.

Biz her zaman halkımızın öz-
gür iradesiyle seçtiği, cumhura
dayanan liderleri meşru kabul
edeceğiz. Bize bu imkânı sağla-
yan cumhuriyetimizin de kıy-
metini bileceğiz.

Bakan Tunç: Milletimizin refahını
artıracak hamlelere devam edeceğiz

ERDEM
ERGÜDER

www.ittifakgazetesi.com

FETÖ bahanesiyle dolandırıcılık yaptıkları
iddiasıyla 28 şüpheli gözaltına alındı

Siyasette liderlik 
üzerine notlar

CHP’nin 100’üncü yıl marşı ilk kez seslendirildi

10İTTİFAK08.qxp_Layout 1  9.09.2023  14:34  Page 1



9PAZAR
10 EYLÜL 2023Analizİttifakİttifak

REŞAT MEMMEDOV

eşad Memmedov, Laçın
Yolu'nda Ermenistan'ın
yaptığı provokasyonları

ve bölgede insani sorun varmış gibi
gösterme çabalarını AA Analiz için
kaleme aldı.

Azerbaycan yaklaşık 30 yıl Erme-
nistan işgalinde kalan topraklarını
44 günlük Vatan Savaşı sonucunda
işgalden kurtarmıştır. 10 Kasım 2020
tarihinde Azerbaycan Cumhurbaşkanı
İlham Aliyev, Rusya Devlet Başkanı
Vladimir Putin ve Ermenistan Baş-
bakanı Nikol Paşinyan arasında im-
zalanmış Üçlü Bildiri uyarınca bütün
askeri operasyonlar durduruldu. Bu
bildiri tarihi bir belgedir ve taraflara
belli yükümlülükler getirir. Erme-
nistan’dan farklı olarak Azerbaycan
kendi üzerine düşen yükümlülüklere
titizlikle uyuyor ve Ermenistan’dan
vatandaşların, yüklerin ve araçların
Rusya Barış Gücü’nün geçici olarak
konumlandığı Azerbaycan toprakla-
rına geçişini sağlıyor.
Ermenistan
yükümlülüklerini
yerine getirmiyor

Maalesef, Ermenistan Üçlü Bildiri
ile üzerine düşen yükümlülüklerin-
den ısrarla kaçınıyor. Ermenistan-
Azerbaycan sınırından yasal ve şeffaf
geçişe karşı sürekli provokasyonlar
yapmakla engeller oluşturmuştur.
Laçın-Hankendi yolunu illegal askeri
ve diğer amaçları için kullanmaya
çalışan Ermenistan’ın bu faaliyetle-
rinin önlenmesi için, 23 Nisan 2023
tarihinde Laçın sınır kontrol nokta-
sının tesisi Azerbaycan’ın egemenli-
ğinden ileri gelen, uluslararası hu-
kuka uygun bir hakkıdır. Her ba-
ğımsız ve egemen ülke gibi Azer-
baycan’ın da kendi sınırlarını koruma
hakkı ve zorunluluğu var.

Ayrıca sınır kontrol noktası, Er-
menistan’ın sadece insani amaçlara
yönelik olan bu güzergahı Azerbay-
can topraklarında yasadışı olarak
bulunan yaklaşık 10.000 kişilik silahlı
grubun rotasyonu, oraya silah, mü-
himmat ve mayın transferi yapılması,
bu bölgedeki doğal kaynakların yasa
dışı yollarla sömürülmesi ve ihraç
edilmesi gibi illegal askeri ve eko-
nomik faaliyetler için sürekli ve açık
bir şekilde suiistimal etmesini önle-
mek amacıyla kurulmuştur. Bu sınır
kontrol noktasının hukuka aykırı ol-
ması ve geçişin engellendiğine ilişkin
Ermenistan’ın iddiaları tamamen
asılsız ve iftira niteliğindedir. Hatır-
latmak gerekir ki, Uluslararası Adalet
Divanı 6 Haziran 2023 tarihli kararında
Ermenistan’ın sınır kontrol noktasının
illegal olmasına yönelik iddialarını oy
birliğiyle reddetmiştir.

“İnsani Felaket” manipülasyonu
Ermenistan, Üçlü Bildiri’nin im-

zalanmasından sonra Azerbaycan
topraklarında kalmaya devam eden

yasa dışı birliklerini silahla temin
etmekten ve Azerbaycan’ın doğal kay-
naklarını yağmalamak imkanlarından
mahrum olduğu gerçeğini kabulle-
nemiyor ve çeşitli manipülasyonlarla
uluslararası kamuoyunun kafasını ka-
rıştırma çabalarına devam ediyor.

Ermenistan olmayan “insani fela-
ket” tezini uluslararası kamuoyuna
kabul ettirmek amacıyla askeri pro-
vokasyonlar yapıyor, sınırdan legal
ve şeffaf geçişe engeller yaratıyor.
Azerbaycan zaten sivillerin, insani
yüklerin ve araçların legal ve şeffaf
geçişini sağlıyor. Üstelik Azerbaycan,
Karabağ’daki Ermeni asıllı ahalinin
insani ihtiyaçları için alternatif yol
olarak Ağdam - Hankendi yolunu
da resmi olarak Uluslararası Kızılhaç
Komitesi’ne teklif etti. Azerbaycan’ın
bu teklifi Avrupa Konseyi Başkanı
dahil olmak üzere bütün uluslararası
aktörler tarafından olumlu karşılandı.
Şu anda bu güzergahtan geçiş için
hiçbir engel yoktur. Bir kaç gün önce
Azerbaycan’daki diplomatik misyon-
ların temsilcileri, yerli ve yabancı ga-
zeteciler bölgeyi ziyaret ederek bunun
doğruluğunu gözleri ile gördüler.
Mesele insani değil siyasi

Bütün bu gelişmelere rağmen
Ermenistan ve onun Hankendi’nde
kurduğu ve desteklediği kukla rejim
Ağdam-Hankendi yolunun kullanı-
mına kasıtlı şekilde engel oluyor.
Nitekim, Uluslararası Kızıl Haç Ko-
mitesi aracılığıyla yüklerin bu yol
üzerinden taşınması konusunda va-
rılmış anlaşmayı da reddetti. Bu
tutumdan da anlaşılacağı üzere,
durum iddia edildiği gibi insani

değil, siyasi niteliklidir. Ermenis-
tan’ın ana amacı ilişkilerin normal-
leşmesi konusunda ön alınması,
Karabağ’daki Ermeni asıllı nüfusun
eşit vatandaşlar olarak Azerbaycan’a
yeniden entegrasyonuna izin veril-
memesidir. Bunun için de her türlü
politik manipülasyon ve şantaj yo-
lunu kullanmaktan çekinmeyen Er-
menistan “abluka”, “insani kriz”
gibi ifadeleri bol bol kullanmaktadır.
Ermenistan’ın iddiası Hankendi’nde
insanların açlık çektiği yönünde.
Oysa bu iddianın doğru olmadığını
kanıtlamak çok kolay. Hankendi’nde
bulunan Ermenilerin sosyal medya
hesaplarına bakarsanız, insanların
nasıl günlük hayatlarını normal bir
şekilde sürdürdüğünü, ihtişamlı dü-
ğünler, davetler düzenlediklerini
görürsünüz. Ayrıca, aç kalan in-
sanların olduğu yerde Ağdam-Han-
kendi güzergahının kullanılmasının
reddedilmesi de mantığa sığmaz.
Azerbaycanlılara karşı akıl almaz
vahşilikler yapan, onları yalnızca
Türk oldukları için çeşitli işkencelere
maruz bırakan Ermenistan’dan farklı
olarak Azerbaycan asla iyi niyetli
yaklaşımdan vazgeçmemiştir. Ül-
kemizin insani yaklaşımının bir gös-
tergesi olarak daha geçtiğimiz gün-
lerde Azerbaycan Kızılayı aracılığıyla
Karabağ bölgesindeki Ermenilere
40 ton insani yardım gönderildi.
Ancak bu yardım tırları günlerdir
Ağdam-Hankendi yolunun başlan-
gıcında bekletilmektedir ve kukla
rejim yardımı kabul etmiyor.

Azerbaycan’ın iyi niyetine, barış
çabalarına karşılık Ermenistan de-
vamlı askeri ve politik provokasyonlar

yapıyor, kendi yaptıklarını Azerbay-
can yapmış gibi göstermek için ça-
balıyor. 15 Haziran 2023 tarihinde
Ermenistan Silahlı Kuvvetlerinin,
Azerbaycan sınır muhafızlarına ve
onlara eşlik eden Rus barış güçlerine
düzenlediği saldırı sonucunda Azer-
baycan’ın bir sınır muhafızının ağır
yaralandığı baskın bunlardan yalnızca
biridir. Azerbaycan hava sahasını
kullanan Azerbaycan ve diğer ülke-
lerin sivil uçaklarının GPS sistemle-
rine frekans bozucu ile müdahale
etmesi ve bu uçaklar için ciddi teh-
ditler oluşturması da terörü devlet
düzeyinde destekleyen Ermenistan’ın
gerçek yüzünü göstermektedir.

Kızıl Haç Komitesi kullanılıyor
Ermenistan insani görev yapan

Uluslararası Kızıl Haç Komitesi gibi
bir kuruluşu bile kendi hırslarına,
amaçlarına alet etmekten çekinmiyor.
Uluslararası Kızıl Haç Komitesi’nin
insani yardım konvoylarını çift kul-
lanımlı ürünlerin kaçakçılığı için kul-
lanmaya çalışıyor. Azerbaycan tarafı
ile anlaşmadan, insani yardım ol-
duğunu iddia ettikleri yükleri Laçın
sınır kontrol noktasına getirmek
Azerbaycan’ın iç işlerine alenen mü-
dahaledir ve kabul edilemez.

Azerbaycan defalarca Ermenistan'ı,
sınır ve gümrük kurumları aracılığıyla
şahısların, malların ve hizmetlerin
engelsiz ve güvenli bir şekilde taşın-
masını teşvik etme konusunda işbirliği
yapmaya çağırdı. Ağdam - Hankendi
yolunun açılması sonrası gümrük ve
sınır kontrolü kuralları uygulanmakla
Laçın-Hankendi yolunun açılabilece-
ğini dillendirdi. Maalesef, bu çağrılar
bugüne kadar Ermenistan tarafından

cevapsız kaldı.
Uzlaşı çabaları
karşılıksız kaldı

Defalarca Azerbaycan’ın özel tem-
silcisi ile yerli Ermeni asıllı sakinlerin
temsilcileri arasında yeniden enteg-
rasyon konularının görüşülmesi ama-
cıyla bir buluşma gerçekleşmesi için
çabalar gösterildi, onlar Bakü ve
Azerbaycan’ın diğer şehirlerine davet
edildiler. Ne var ki, Ermenistan ve
onun kukla rejimi her defasında bir
bahane ile bu buluşmanın gerçek-
leşmesine engel oldu. Azerbaycan
Karabağdaki Ermeni asıllı sakinleri
kendi vatandaşları olarak kabul edi-
yor ve Anayasamızla, taraf olduğu-
muz uluslararası mekanizmalarla
tespit edilen tüm hak ve özgürlükleri
sağlamaya hazır. Ama bu çaba, Er-
menistan’ın barış sürecini provoke
etme politikalarına ters olduğu için
Ermenistan tarafından devamlı olarak
engellenmektedir.

Başı her sıkıştığında siyasi ma-
nipülasyon için “soykırım” yalanına
başvuran Ermenistan şu anda bu
taktiğini Azerbaycan’a karşı uygu-
lamaya çalışmaktadır. Yıllardır eli
binlerce masum Azerbaycanlının
kanına bulanmış Ermenistan kendi
emellerini Azerbaycan’a mal etmek
için yabancı “vasilerinin” de yardı-
mıyla yoğun çaba sarf ediyor. Bu
gibi faaliyetler barış sürecine zarar
veriyor. Ama Azerbaycan barış ve
adaleti isteyen bir ülke olarak her
zaman normalleşme gündemine
bağlı kalıyor ve bu konudaki bütün
yapıcı bölgesel ve uluslararası giri-
şimleri destekliyor. Diğer taraftan,
Azerbaycan Ermenistan’ın onu maşa
olarak kullanan patronlarının ha-
yallerinin gerçekleşmesine, kendi
toprak bütünlüğünün ihlal edilme-
sine izin vermeyecektir. Sayın Cum-
hurbaşkanımız İlham Aliyev’in de
ifade ettiği gibi, Laçın sınır kontrol
noktasının kuruluşu toprak bütün-
lüğümüzün tam tesisi anlamına ge-
liyor ve bu uluslararası hukuka ta-
mamen uygun bir şekilde yapılmış-
tır. Umuyoruz ki, uluslararası ku-
ruluşlar ve kamuoyu Ermenistan’ın
yalanlarına kanmayacak ve bunun
için araç olmayacaktır. Azerbaycan
barış istiyor, Ermenistan tarafından
topraklarından kovulmuş vatandaş-
larının güvenle kendi evlerine dön-
mesini istiyor ve bunun için elinden
geleni yapmaya kararlı. Toprakla-
rımızı işgal ettiği 30 yıllık süreçte
her yeri yakıp yıkan, tahrip eden
Ermenistan’dan farklı olarak biz bu
toprakları yeniden kuruyoruz, bu
topraklara hayat veriyoruz. İşte bu
Azerbaycan farkıdır.

[Reşad Memmedov, Azerbay-
can'ın Türkiye Büyükelçisidir.]

R
Azerbaycan’ın iyi niyetine, barış çabalarına karşılık Ermenistan devamlı askeri ve politik pro-
vokasyonlar yapıyor, kendi yaptıklarını Azerbaycan yapmış gibi göstermek için çabalıyor.

Laçın Yolu ve Ermenistan’ın
provokasyonu
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BM: 2030’da 340 milyon kadın ve kız
çocuğu aşırı yoksulluk içinde olabilir
Birleşmiş Milletler , "Sürdürü-
lebilir Kalkınma Hedefleri"ne
yönelik gelişmeler hız kazan-
madığı takdirde, 2030'a gelin-
diğinde 340 milyon kadın ve
kız çocuğunun aşırı yoksullukla
mücadele edebileceğini açıkladı.
BM Kadın Birimi, 2030'a kadar
yoksulluğun tüm biçimlerini
sonlandırmayı amaçlayan "Sür-
dürülebilir Kalkınma Hedefleri"
kapsamında, cinsiyet eşitliği ve
kadınların güçlendirilmesine yö-
nelik güncel duruma ilişkin rapor
yayımladı. Küresel çapta "Sür-
dürülebilir Kalkınma
Hedefleri"nin gerisinde kalındı-
ğına işaret edilen raporda, güncel
ilerleme ivme kazanmadığı tak-
dirde 2030'a gelindiğinde 340
milyon kadın ve kız çocuğunun
aşırı yoksulluk içerisinde yaşa-
yacağı ve 110 milyon kadın ile
kız çocuğunun eğitim imkanla-

rından mahrum kalacağı belir-
tildi. Raporda, nitelik ve nicelikte
özdeş işler için kadınlara, er-
keklerin kazancının yalnızca
yüzde 51'inin ödendiği ve bu
durumun devamı halinde kadın
ile kız çocuklarının neredeyse
dörtte birinin gıda güvensizliği
yaşayacağı ifade edildi. Raporda,
kalkınmanın hız kazanmaması
halinde, gelecek nesil kadın ile
kız çocuklarının maaşsız çalışma
ve ev işleriyle, erkeklere kıyasla
günde yaklaşık 2,5 saat daha
fazla meşgul olacağı kaydedildi.
Cinsiyet eşitliği ve kadınların
güçlendirilmesi ile iklim deği-
şikliğinin ilk kez birlikte değer-
lendirildiği raporda, 2050'ye ge-
lindiğinde 158,3 milyon kadın
ve kız çocuğunun daha ikli de-
ğişikliği nedeniyle yoksullukla
mücadele edeceği öngörüldü.  
lBİRLEŞMİŞ MİLLETLER-AA

Ukrayna alternatif tahıl koridoru
planını Türkiye’ye iletti

Birleşmiş Milletler (BM) Genel
Sekreteri Antonio Guterres’in, Rus-
ya Dışişleri Bakanı Sergey Lavrov’a
mektup yazarak, "Karadeniz Tahıl
Girişimi'nin yenilenmesi konusun-
da 4 somut öneride bulunduğu"
öne sürüldü. Alman Bild gazete-
sinin haberinde, Guterres’in 28
Ağustos’ta tahıl girişimini canlan-
dırmak için Lavrov'a gizli mektup
gönderdiği iddia edildi. Guterres’in,
Lavrov’a Karadeniz Tahıl Girişi-
mi'nin yenilenmesine yol açması
beklenen BM Genel Sekreterliği
ile Rusya Federasyonu arsındaki
anlaşma için 4 somut öneride bu-
lunduğu savunuldu. İlk önerinin,
Rus devlet bankasının finansal
iletişim sistemi SWIFT’te geri dö-
nüşü sağlamakla ilgili olduğu be-
lirtildi. Guterres’in, batının yaptı-
rımları aşmak için Rus Tarım Ban-
kası RAB’ın yan kuruluşu olan
"RSHB Capital S.A." adlı şirketin

kullanılmasını önerdiği iddia edi-
lerek, BM Genel Sekreteri'nin
“RSHB Capital S.A. SWIFT aracı-
lığıyla küresel finansal mesaj alış-
verişinde bulunabilecek." ifadesini
kullandığı aktarıldı. Kremlin'in
kontrolündeki bu şirketin, “bir
bağlantı noktası rolü üstlenebi-
leceği ve bir banka rolü oyna-
madan ödemeler için teknik hiz-
met sağlayacağı, böylelikle Lük-
semburg yasaları uyarınca ban-
kacılık lisansına ihtiyaç duyma-
yacağı” belirtildi. Guterres’in ikin-
ci önerisinin de BM’nin Rus ge-
milerini, Ukrayna’nın saldırısına
karşı sigortalamak istemesi ol-
duğuna işaret edilerek, BM Genel
Sekreteri’nin mektupta, “Rus gıda
ve gübre ihracatı için BM tara-
fından finanse edilen bir sigorta
şirketi 4-6 haftada Lloyd's ile faa-
liyete geçebilir.” ifadesini kullan-
dığı kaydedildi. lBERLİN-AA
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Ukrayna yeni bir tahıl
koridoru arayışını sür-
dürüyor. Karadeniz Ta-
hıl Koridoru Anlaşması
Rusya’nın çekilmesiyle
bozulmuştu. Koridorun
devamında yana olan
Türkiye’nin Ukrayna’nın
Rusyasız planını nasıl
karşılayacağı merak ediliyor.
Ukrayna yeni bir tahıl koridoru
için plan yaptı ve bunu Anka-
ra’ya ileterek Türkiye’nin ve-
receği yanıtı beklemeye koyul-
du. Ukrayna'nın Türkiye'deki
Olağanüstü ve Tam Yetkili Bü-
yükelçisi Vasiliy Bodnar yaptığı
açıklamada yeni bir tahıl kori-
doru planını Ankara’ya ilettik-
lerini kaydetti. Ukrayna’daki
haber ajansı Ukrinform’a açık-
lama yapan Büyükelçi Bodnar
Kiev’in yaptığı planda Rusya’nın
olmadığını belirtti. Büyükelçi
Bodnar, geçtiğimiz haftalarda
Ukrayna’nın Odessa şehrinden
ayrılarak Romanya, Bulgaristan
ve Türkiye karasuları boyunca
Karadeniz’den çıkış yapan ticari
gemiler olduğunu hatırlattı.

Aynı rotanın tahıl sevki-
yatı içinde mümkün ola-
bileceğini işaret eden
Bodbar “Aynı rota tahıl
yüklü gemiler tarafından
da kullanılabilir. Türk ta-
rafından getirdiğimiz tek-
life resmi olarak yanıt
bekliyoruz” dedi. Ukray-

na’nın yeni tahıl koridoru pla-
nının BM himayesinde gerçek-
leşebileceğini savunan Bodnar,
“Plan Ukrayna, Türkiye, Ro-
manya ve Bulgaristan tarafın-
dan Birleşmiş Milletler’in de
himayesi altında hayata geçi-
rilebilir” ifadelerine yer verdi.
HIRVATİSTAN
ÜZERİNDEN
BAŞLAMIŞTI

Ukrayna geçtiğimiz gün-
lerde Hırvatistan üzerinden
tahıl sevkiyatına başlamıştı.
Ukrayna Başbakan Yardımcısı
Yulia Sviridenko yeni sevkiyat
güzergahı hakkında yaptığı
açıklamada gelişmenin mem-
nun verici olduğunu ifade ede-
rek minnettarız demişti. 

İngiltere Kralı 3. Charles'ın tahta çıkı-
şının üzerinden bir yıl geçerken ülkede
monarşisinin geleceği kritik ve son de-
rece ayrıştırıcı bir konu olmaya devam
ediyor. Toplumda bir yanda monarşinin
popülaritesi devam ediyor öte yandan
kaldırılmasına yönelik çağrılar hız kes-
miyor. Özellikle İngiltere'nin 70 yıllık
kraliçesi 2. Elizabeth'in ölümünün ar-
dından tahta oğlu 3. Charles'in geç-
mesinden bu yana halk, monarşinin
geleceği hakkında ikiye bölünmüş du-
rumda. Araştırma şirketi YouGov'un
geçen ay yaptığı anket, Birleşik Krallık'ta
yaşayan halkın 3'te 1'inden fazlasının
monarşiye dair "olumsuz" görüşe sahip
olduğunu gösterdi. Ankete göre, 2.
Elizabeth'in ölümünden bu yana mo-
narşiye olumsuz bakan Britanyalıların
sayısı artarken toplumun 3'te 1'inden
fazlası kraliyet ailesi hakkında ya "çok
olumsuz" ya da "oldukça olumsuz" bir
görüşe sahip. Ankette, monarşi hak-
kında "çok olumlu" görüşe sahip olan-
ların sayısının da yüzde 31'den yüzde
20'ye düştüğü kaydedildi. Ayrıca anket,
Birleşik Krallık'ta monarşi algısının ku-
şaklar arasında farklılık gösterdiğini
gözler önüne serdi. 75 yaşındaki mo-
narşiyi destekleyen Graham Hamilton,
cumhuriyet olsaydı devlet başkanının
sol veya sağ görüşlü olması "ülkeyi
bölebileceği" için monarşiye sahip ol-
manın daha iyi bir seçenek olduğunu
ifade etti. Hamilton, monarşinin köle
ticaretini finanse ettiği için özür dilemesi
yönündeki talepler hakkında, "Bence
hepimiz köleliğin yanlış olduğunu bi-
liyoruz ve kimsenin bunu herhangi bir
şekilde savunabileceğini sanmıyorum
ama biz ilk değildik." dedi. 75 yaşındaki
Gill Lingwood Bessis ise, monarşiye
desteğini, "Bu ülkede monarşimiz var
ve her zaman da vardı. Eğer bu değişirse
büyük hayal kırıklığına uğrar ve mutsuz
olurum." sözleriyle bildirdi. Öte yandan,
gençlerin ağırlıkta olduğu cumhuriyet
destekçisi gruplardan monarşiye yö-
nelik sert eleştiriler yöneltiliyor. İngil-
tere'de monarşi karşıtı "Republic"
(Cumhuriyet) adlı grubun iletişim so-
rumlusu Ben Clinton, 2. Elizabeth'in
ölümünden beri üye sayısının 3 kattan
fazla artığını söylerken, son anketlerin
de monarşiye desteğin azaldığını gös-
terdiğini belirtti. lLONDRA-AA

İngiltere Kralı 3. Charles
tahtta ilk yılını doldururken,
halk monarşinin geleceği
hakkında ikiye bölündü

Guterres’in Tahıl Girişimi’ni canlandırmak
için “Rusya’ya öneriler sunduğu” iddiası

Dünya nüfusunun yüzde 48'ini
oluşturan 3,8 milyardan fazla
insan, haziran-ağustos dönemin-
de, en az 30 gün boyunca yüksek
ve aşırı seviyelerde sıcaklıklarla
karşı karşıya kaldı. İklim Merke-
zinin yayımladığı ve iklim deği-
şikliğinin dünya genelindeki gün-
lük sıcaklıklar üzerindeki etkisini
ölçen İklim Değişikliği Endeksi'ne
göre, Haziran 2023, "tüm za-
manların en sıcak haziran ayı"
olarak tarihe geçti, "kuzey yarım
kürede kayıtlara geçen en sıcak
yaz mevsimi" yaşandı. Kuzey ya-
rım kürede tehlikeli sıcak hava
dalgalarına yol açan rekor sevi-
yedeki yaz sıcaklıkları, Kuzey
Amerika, Avrupa ve Afrika'da
orman yangınlarını tetikledi.
Dünya nüfusunun yüzde 48'ini

oluşturan 3,8 milyardan fazla
insan, haziran-ağustos dönemin-
de, en az 30 gün boyunca yüksek
ve aşırı seviyelerde sıcaklıklarla
karşı karşıya kaldı. En az 1,5
milyar insan, iklim değişikliğinin
şiddetli etkisi altında kalarak, bu
dönemde her gün yüksek ve aşırı
seviyede sıcaklıklara maruz kaldı.
Küresel ölçekte en şiddetli sı-
caklıkların yaşandığı 16 Ağus-
tos'ta 4,2 milyar insan, sıcak ha-
vanın etkisi altında kaldı.
Endeks sıcaklıkları
5 seviyede inceledi

İklim Değişikliği Endeksi, ha-
ziran-ağustos dönemini inceleyip
sıcaklık seviyesini 1'den 5'e kadar
numaralandırdı. Endekste, 1 ve
2'inci seviyeler "normal sıcaklık"

olarak tanımlanırken, 3 ve üzeri
seviyeler "çok güçlü ve aşırı sı-
caklıklar" olarak nitelendirildi.
Endekse göre, dünya genelinde
79 ülkede, bu dönemde "çok
güçlü ve aşırı sıcak" anlamına
gelen 3 ve üzeri değerde sıcaklık
gözlendi. Dünyanın pek çok ye-
rinde haziran-ağustos dönemine
kadar rekor seviyede tehlikeli sı-
caklar yaşandı.
Az gelişmiş ülkeler
daha çok ısındı

Az gelişmiş ülkelerin, dün-
yanın en büyük 20 ekonomi-
sinden oluşan G20 ülkelerine
kıyasla aşırı sıcakları yaklaşık 3
kat daha fazla yaşadığı tespit
edildi. Bu ülkeler, söz konusu
dönemde 47 gün boyunca 3 ve

üzeri seviyede aşırı sıcakları ya-
şarken, gelişmiş G20 ülkelerinde
bu sayı yalnızca 17 günle sınırlı
kaldı. Gelişmekte olan küçük
ada ülkeleri, en çok aşırı sıcaklık
yaşanan ülkeler olarak 65 gün
boyunca aşırı sıcaklara maruz

kaldı. G20 ülkeleri, toplam sera
gazı emisyonunun yüzde 73'ünü
oluştururken, az gelişmiş veya
gelişmekte olan küçük ada ülke-
leri, toplam küresel sera gazı
emisyonlarının sadece yüzde 7'sini
oluşturuyor. lANKARA-AA

Dünya nüfusunun yüzde 48’i, haziran-ağustos döneminde aşırı sıcaklara maruz kaldı

as Ulusal Jeofizik
Enstitüsü, ülkede
7 büyüklüğünde

deprem olduğunu duyurdu. Ens-
titü, 8 kilometre derinlikte mey-
dana gelen depremin merkez
üssünün ülkenin kuzeyindeki
Marakeş'in El-Huz bölgesi ol-
duğunu belirtti. Fas İçişleri Ba-
kanlığından yapılan açıklamada,
ülkenin pek çok kentinde his-
sedilen depremde ilk belirle-
melere göre 632 kişinin hayatını
kaybettiği, 329 kişinin yaralan-
dığı bildirildi. Açıklamada, dep-
remin merkez üssü El-Huz böl-
gesinde 290, Tarudant'ta 190,
Şişava'da 89, Verzazat'ta 30,
Marakeş'te 13, Azila'da 11, Aga-
dir'de 5, Kazablanka'da 3 ve
Yusifiyye bölgesinde de bir ki-
şinin yaşamını yitirdiği aktarıldı.
Fas Silahlı Kuvvetleri, yerel yö-
netimler, güvenlik güçleri, sivil
savunma ekiplerinin arama kur-
tarma çalışmalarına devam et-
tiği, insani yardımların deprem
bölgelerine ulaştırılması için
tüm imkanların seferber edildiği
kaydedildi. Yerel kurumlar, em-
niyet güçleri ve sivil savunma
ekiplerinin deprem nedeniyle
oluşan zararın tespiti ve gerekli
yardımın ihtiyaç sahiplerine
ulaştırılması için tüm imkanla-
rını seferber ettiği vurgulanan
açıklamada, vatandaşlar sakin
olmaya ve paniğe kapılmamaya
çağrıldı. Fas'taki kurtarma ekip-

leri yıkılan binaların enkazında
kalanları kurtarmaya çalışıyor.
Bu arada ekiplerin depremden
sonra yolların hasar görmesi ve
kapanması nedeniyle deprem
bölgelerine ulaşmakta zorlandığı
öğrenildi. Türk Kızılay da sosyal
medya hesabından yaptığı pay-
laşımda, Fas'ın Marakeş şehrinde
meydana gelen deprem sonrası
afet ekiplerinin gelişmeleri ya-
kından takip ettiğini duyurdu.
Deprem, pek çok
kentte hasara yol açtı

Fas Kanal 1 Televizyonu, dep-
remin pek çok kentte hasara
yol açtığı bilgisini geçti. "El-
Yevm 24" haber sitesi, depremde
Marakeş kentinde bazı binaların

çöktüğünü belirtti. Sosyal medya
platformlarında halkın deprem
sonrası sokaklara çıkmasına ve
binaların çöküş anlarına ilişkin
görüntüler paylaşıldı. Depremde
Marakeş'in tarihi surlarının bir
kısmının da zarar gördüğü ak-
tarıldı. Yerel gazeteler, Fas'ta
yerel saatle 23.10 sularında
meydana gelen depremin baş-
kent Rabat başta olmak üzere
Kazablanka, Meknes, Agadir ve
Fes kentlerinde hissedildiğini
yazdı. Yerel basın tarafından
ilk bilgilerde depremin 6,8 bü-
yüklüğünde olduğu aktarılırken,
Almanya Sismoloji Merkezi de
depremin büyüklüğünü 7 olarak
açıkladı. Fas Ulusal Jeofizik Ens-
titüsü, Marakeş kentinde mey-

dana gelen 7 büyüklüğündeki
depremin ülke tarihinde son
yüzyılın en büyük depremi ol-
duğunu söyledi. Fas resmi ajansı
MNA'ya konuşan Enstitü Baş-
kanı Cabur, depremin merkez
üssünün Marakeş'in 80 kilo-
metre güneybatısındaki El-Huz
bölgesi olduğunu ve 400 kilo-
metrelik alanda hissedildiğini
belirtti. Enstitü'nün yüzyıldan
bu yana ilk kez bu büyüklükte
bir depremi kaydettiğine dikkati
çeken Cabur, depremin ülke ta-
rihinde son yüzyıldaki en büyük
deprem olduğunu vurguladı.

Cabur, yüzlerce artçı sarsıntı
yaşandığını, bunların en güç-
lüsünün ise 6 büyüklüğünde
olduğunu, ancak artçıların bü-
yük çoğunluğunun hissedilme-
diğini aktardı. Fas İçişleri Ba-
kanlığı'ndan yapılan açıklamada,
depremde ilk belirlemelere göre
296 kişinin öldüğü, 153 kişinin
yaralandığı duyuruldu. Ölenle-
rin büyük çoğunluğunun Ma-
rakeş, Azilal, Agadir, Varzazat
ve Şişava kentlerinden olduğu
kaydedildi.

Yerel kurumlar, emniyet güç-
leri ve sivil savunma ekiplerinin
deprem nedeniyle oluşan zara-
rın tespiti ve gerekli yardımın
ihtiyaç sahiplerine ulaştırılması

için tüm imkanlarını seferber
ettiği vurgulanan açıklamada,
vatandaşlar sakin olmaya ve
paniğe kapılmamaya çağrıldı.
Ülkede kan bağışı için çağrılar
yapılırken, Fas'taki kurtarma
ekipleri de yıkılan binaların en-
kazında kalanları kurtarma ça-
lışmalarına devam ediyor. Ekip-
lerin, yolların hasar görmesi ve
kapanması nedeniyle deprem
bölgelerine ulaşmakta zorlandığı
öğrenildi. Türk Kızılay da sosyal
medya hesabından yaptığı pay-
laşımda, Fas'ın Marakeş şehrinde
meydana gelen deprem sonrası
afet ekiplerinin gelişmeleri ya-
kından takip ettiğini açıkladı.

Avrupa Birliği (AB) kurum-
larının başkanları Fas'ta meydana
gelen 7 büyüklüğündeki depre-
min ardından dayanışma ve ta-
ziye mesajları paylaştı. AB Ko-
misyonu Başkanı Ursula von der
Leyen, sosyal medya platformu
X üzerinden Fransızca yaptığı
açıklamada, "Dün gece yüzlerce
can alan korkunç deprem karşı-
sında tüm kalbimle Fas halkıyla
birlikteyim. Düşüncelerim kur-
banların aileleriyle, acil şifalar
dilediğim yaralılarla ve takdire
şayan bir iş yapan ilk müdahale
ekipleriyle birlikte." ifadelerini
kullandı. lRABAT-AA
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Fas'ta meydana gelen 7 büyüklüğündeki depremde ilk belirlemelere göre 632 kişi
hayatını kaybetti. Fas Ulusal Jeofizik Enstitüsü, Marakeş kentinde meydana gelen
depremin ülke tarihinde son yüzyıldaki en büyük deprem olduğunu duyurdu.

Fas’ta 7 büyüklüğünde deprem

MEHMET
POYRAZ
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ürkiye Futbol
Federasyonu
(TFF) Başkanı

Mehmet Büyükekşi, A Milli
Takım'ın 2024 Avrupa Şam-
piyonası (EURO 2024) Ele-
meleri D Grubu'nda Erme-
nistan'ı konuk edeceği mü-
sabaka öncesi Eskişehir'de
basın mensuplarıyla sohbet
toplantısı yaptı. Bir resto-
randa gerçekleştirilen orga-
nizasyonda açıklamalarda
bulunan TFF Başkanı Büyü-
kekşi, Galatasaray ile Fener-
bahçe arasındaki Süper Kupa
müsabakasını yurt dışında
oynatma niyetleri bulundu-
ğunu söyledi.

Süper Kupa'nın deprem
sonrası moral amaçlı Ha-
tay'da oynatılıp oynatılama-
yacağı yönündeki soru üze-
rine Mehmet Büyükekşi, "Bu
maçı Hatay'da oynatma ko-
nusu gündemimizde yok.
Hatayspor bile şu anda maç-
larını Mersin'de oynuyor. Ne-
redeyse her hafta bir ilin va-
lisi veya milletvekili beni
arayıp, Süper Kupa'yı kent-
lerinde oynatmamızı istiyor.
Onlara da söylüyorum, böyle
bir niyetimiz yok. Biz şu
anda Süper Kupa maçını
yurt dışında oynatmak isti-
yoruz ve Suudi Arabistan ile
görüşüyoruz. Katar, Abu
Dabi, belki İngiltere... Gö-
rüşmelerimiz devam ediyor."
ifadelerini kullandı. Süper
Kupa'nın yerini henüz net-
leştirmediklerini vurgulayan
Başkan Büyükekşi, "Suudi
Arabistan özellikle futbola
büyük yatırım yapıyor. Olaya
imaj açısından da bakıyorlar.
Hem İtalyanlar hem de İs-
panyollar orada oynuyor.
Suudi Arabistan Futbol Fe-
derasyonu Başkanı'yla

Sydney'de ilk görüşmeyi yap-
tık. Şu anda teklifleri yaptık.
Net bir şey olmadığı için
daha fazla bir şey diyemi-
yorum ama prensipte böyle
düşünüyoruz. Eğer Türki-
ye'de oynarsak, en büyük
stadımız Atatürk Olimpiyat
Stadı. 12 yıldan bu yana da
Galatasaray ile Fenerbahçe,
Süper Kupa'da rakip olma-
mış. Bunu değerlendirme-
miz, bir şölene çevirmemiz
lazım." diye konuştu. Avrupa
kupalarında mücadele eden
ekiplerin play-off aşaması
öncesi Süper Lig maçlarının
ertelendiğini hatırlatan Bü-
yükekşi, "Şu sıralar, 'Avru-
pa'da oynayan takımların
gelecek maçları öncesi yine
erteleme yapılabilir mi?' diye
gündeme getiriliyor. Kesin-
likle ligde maç ertelemesi
bir daha olmayacak. Önce-
kilerde rakip takımların fe-

derasyonları maçlarını erte-
lemişti ve haksız rekabet
oluşacaktı. Biz de aynı yönde
karar aldık. Bundan sonraki
süreçte ise takvim müsait de-
ğil." değerlendirmesinde bu-
lundu. Süper Lig'deki ertele-
me maçlarının bu ayın sonuna
doğru oynatılacağını aktaran
TFF Başkanı, "Zaten başka
boşluk da yok. Hocamız da
mayıs ayının 19'undan sonra
maç yapılmasını istemiyor."
şeklinde konuştu.
"Hayalimiz,
finallerde gruptan
çıkmak ve ilerlemek"

2024 Avrupa Şampiyo-
nası (EURO 2024) Eleme-
leri D Grubu'nda istedikleri
sonuçları alarak finale git-
mek istediklerini anlatan
Büyükekşi, bunu da bir ba-
şarı olarak görmeyeceklerini
aktardı. Milli takım oyun-

cularıyla yaptığı bir konuş-
mada onlara, "Almanya'daki
Avrupa Şampiyonası Final-
leri'ne gitmeye hak kazan-
dık, başarılı olduk diye dü-
şünmeyin. Böyle bir şeyi
ben başarı olarak kabul et-
miyorum." dediğini anlatan
Büyükekşi, sözlerini şöyle
sürdürdü: "Son Avrupa
Şampiyonası'nda 0 puan al-
dık. O zaman hiç katılma-
yalım daha iyi. Hayalimiz,
finallerde gruptan çıkmak
ve ilerlemek. Şimdi şöyle
bir durum var. İnşallah 10
Ekim'de 2032 Avrupa Şam-
piyonası'nın ev sahipliği için
yetkililerin önüne çıkacağız.
İtalya ile birlikte ortak ada-
yız. İtalyanlar ile beraber
çalışıyoruz. Avrupa Şampi-
yonası düzenleyecek bir ül-
kenin de artık Avrupa şam-
piyonluğu için iddialı olması
lazım. Hedefimiz 2032'de

Avrupa şampiyonluğu için
oynamaksa, bugünden iti-
baren temellerini atmalıyız.
Üzerine koyarak gitmeliyiz.
Her yıl bir adım yukarı gi-
den bir yapımızın olması
lazım. Hazırladığımız stra-
tejik plan, statik bir plan
değil, dinamik bir plan ola-
cak. Hedefler koyacağız,
her yıl 'Neyi yaptık, neyi
yapamadık' diye bakacağız
ve şeffaf olacağız."
"Amatör futbola çok
önem vereceğiz"

Mehmet Büyükekşi, ön-
lerindeki 4 yıllık yönetim
döneminde amatörlere ağır-
lık vereceklerini dile getirdi.
TFF'nin amatör futbolla ilgili
birimlerinin Ankara'da ol-
duğunu hatırlatan Büyükek-
şi, "Ben bu birimleri İstan-
bul'a, gözümün önüne geti-
receğim. 'Gözden ırak olan,
gönülden de ırak olur' denir.
Amatör futbola çok önem
vereceğiz. Bu tabii ki bir fe-
derasyon başkanı için po-
püler çalışmalardan değil.
Biz işin gösterişinde değiliz.
Biz tribünlere oynamayaca-
ğız. Tekrar seçilebilmek için
iş yapmayacağız. Allah izin
verir de bu görevi tamam-
larsak, yeterlidir. Bizim is-
teğimiz, hem milli takımlar
hem hakemler hem tüm lig-
lerde, kadın futbolu da başta
olmak üzere, güzel işler yap-
mak. Birçok yenilik yaptık,
bundan sonra da yapmaya
devam edeceğiz." ifadelerini
kullandı. lİSTANBUL-AA
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Trabzonspor Kulübü, Angers SCO'da forma
giyen Batista Adelino Mendy ile 4+1 yıllık
anlaşma sağladı. Trabzonspor Sportif Yatırım
ve Futbol İşletmeciliği Ticaret AŞ'den Borsa
İstanbul'a gönderilen ve Kamuyu Aydınlatma
Platformu'nda da yer alan açıklamada, Batista
Adelino Mendy'nin transferi konusunda Angers
SCO ile anlaşma sağlandığı ve sözleşme fesih
bedeli olarak 4 milyon 400 bin avronun 3
taksit halinde ödeneceği belirtildi. Ayrıca, fut-
bolcunun bir başka kulübe transfer olması
durumunda elde edilecek transfer bedelinin,
anlaşma dolayısıyla söz konusu kulübe öde-
nen/ödenecek bedeller düşüldükten sonra ka-
lan kısmının yüzde 20'sinin verileceği kayde-
dildi. Batista Adelino Mendy ile opsiyon hakkı
Trabzonspor Kulübüne ait olmak üzere 4+1
yıllık anlaşma sağlandığı belirtilen açıklamada,
şu ifadeler yer aldı: "Futbolcuya, 2023-2024
futbol sezonu için 1 milyon 350 bin avro
garanti ücret, 2024-2025 futbol sezonu için 1
milyon 400 bin avro garanti ücret, 2025-
2026 futbol sezonu için 1 milyon 450 bin ga-
ranti ücret, 2026-2027 futbol sezonu için 1
milyon 500 bin avro garanti ücret ödenecektir.
Opsiyon hakkının kulübümüz tarafından kul-
lanılması halinde futbolcuya 2027-2028 futbol
sezonu için 1 milyon 600 bin avro garanti
ücret ödenecektir." lTRABZON-AA

Anadolu Yıldızlar Ligi (ANA-
LİG) Futbol Türkiye Birinciliği
maçlarında şampiyonluğu ka-
zanan Kocaeli Kadın Futbol
Kulübü, milli takıma oyuncu
yetiştirme hedefiyle çalışma-
larını sürdürüyor. Antrenörler
Hasan Alemdaroğlu ve Özge
Arslan'ın çalıştırdığı kulübün
oyuncularından oluşan Kocaeli
karması, 20-24 Ağustos'ta Ka-
rabük'te düzenlenen müsaba-
kalarda, 19 ilden katılan 24
takım arasında birinci oldu.
Çeşitli yaş gruplarında yetiş-
tirdiği 100'ün üzerinde oyun-
cusu ay-yıldızlı formayı giy-
meye hak kazanan kulüp, aynı
zamanda Fenerbahçe, Beşiktaş
ve Galatasaray gibi büyük ca-
mialara futbolcu gönderiyor.
Kadın Futbol 1. Ligi'nde mü-
cadele edecek yeşil-siyahlı ku-
lüp, milli takıma kazandıracağı
oyuncularla Türk kadın futbo-
luna hizmet etmeyi hedefliyor.
Antrenör Alemdaroğlu, AA mu-
habirine, yıldız kategorisinde
oyuncularının gösterdiği ba-

şarının ardından Gençlik ve
Spor İl Müdürlüğü tarafından
ANALİG maçlarına katılma yet-
kisinin kendilerine verildiğini
anlattı. Aşamaları birinci olarak
geçip Karabük'teki finallerde
yer aldıklarını aktaran Alem-
daroğlu, sporcularının çok ça-
lışarak şampiyonluğu kazan-
dıklarını söyledi. Alemdaroğlu,
15 maçta kalesinde 1 gol gören
Pınar Sahra Semizoğlu'nun tur-
nuvanın en iyi kalecisi seçildi-
ğini belirterek, "Bu ekibimizle
yaklaşık 1 senedir turnuvalara
hazırlanıyoruz. Bu kızlarımız
kulübümüzde 5-6 yıldır top
koşturan, altyapımızdan yetişen
sporcular." dedi. Şu anda kentte
kadın futboluna çok ilginin bu-
lunduğuna değinen Alemda-
roğlu, alt yaş gruplarında 5-6
yaşa indiklerini, futbol okulla-
rında çalışmalara katılan yak-
laşık 400 sporcunun bulundu-
ğunu kaydetti. Alemdaroğlu,
bugüne kadar futbolcuların
yanı sıra antrenörler de yetiş-
tirdiklerini anlatarak, A Milli

Kadın Futbol Takımı teknik
ekibinde yer alan Hilal Baş-
kol'un burada yetiştiğini bil-
dirdi. Kulüp olarak kadın fut-
boluna katkı vermeye devam
edeceklerini vurgulayan Alem-
daroğlu, şöyle devam etti. "Şu
ana kadar farklı yaş grupla-
rında 100'ün üzerinde milli
takıma giden oyuncumuz
oldu. Fenerbahçe, Beşiktaş ve
Galatasaray'ın kadın futbol
takımlarında yer alan futbol-
cularımız var. Amacımız kadın
futboluna hizmet etmek, bu-
radaki gençlerimizi milli ta-
kımlara gönderebilmek. Kadın
Futbol 1. Ligi'nde altyapımız-
dan yetişen sporcularla mü-
cadele edeceğiz. 2 sene önce
Süper Lig'deydik, hedefimiz
yine Süper Lig'e çıkmak."

Takımın 13 yaşındaki ka-
lecisi Pınar Sahra Semizoğlu
da ANALİG'de hem şampiyon
olmanın hem de turnuvanın
en iyi kalecisi seçilmenin
mutluluğunu yaşadığını söy-
ledi. lKOCAELİ-AA
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olimpiyat elemeleri için
Japonya’ya gitti
Avrupa şampiyonu A Milli
Kadın Voleybol Takımı, 2024
Paris Olimpiyat Oyunları Ele-
meleri B Grubu mücadelesi
için Japonya'ya gitti. Milli-
lerin bir kısmı takım otobü-
süyle, bir kısmı da kendi
araçlarıyla İstanbul Havali-
manı Genel Havacılık Ter-
minali'ne geldi. Havalima-
nında basın mensuplarının
sorularını yanıtlayan A Milli
Kadın Voleybol Takımı Me-
najeri Pelin Çelik, keyiflerinin
yerinde olduğunu belirterek,
"Yorgunum ama çok mutlu-
yuz. Yeni bir hedefe doğru
yola çıkmak üzereyiz. Çok
kısa bir zamanımız vardı
ama hiç şikayetçi değiliz,
onu söyleyebilirim." dedi.
Bu yazın üçüncü ve son
önemli turnuvası için yola
çıktıklarına dikkati çeken
Çelik, sözlerini şöyle sür-
dürdü: "Eğer gelecek sene
Paris hayallerini gerçekleş-
tirmek istiyorsak bu elemeye
de çıkmamız gerekiyor ki
hayalleri kurabilelim ger-
çekten. Bu yüzden birkaç
gün de erken gidiyoruz.
Adaptasyon sürecini orada
atlatacağız. Hem dinlenmeye
devam edeceğiz hem kon-

santrasyonumuzu, kafamızı
toplayacağız. O yüzden ha-
zırlık dönemimizi yaptık. İn-
şallah güzel bir yolculuk so-
nunda sağ salim varacağız."
Milli oyuncu Aslı Kalaç da
motive bir şekilde Japonya'ya
gittiklerini dile getirdi. Şu
ana kadar iki turnuva oy-
nadıklarını hatırlatan Aslı,
"İkisinden de kupayla ayrıl-
dık. Buradan da inşallah na-
mağlup ayrılacağız. Hedefi-
miz bu. Büyük bir motivas-
yonla gidiyoruz. Fakat orada
Brezilya var. Ev sahibi Ja-
ponya var. Yani güçlü rakip-
lerimiz de var. Çok iyi çalışıp,
çok iyi hazırlanıp o maçların
da üstesinden geleceğimize
inancım tam." ifadelerini kul-
landı. Brezilya ve Japon-
ya'nın da dünya birincisi
milli takımdan korkacağı dü-
şüncesinde olup olmadığı
sorulan Aslı Kalaç, "Oraya
hem dünya birincisi hem
Avrupa birincisi olarak gidi-
yoruz. Onların üzerine baskı
kurduğumuzu düşünüyoruz.
Fakat bizim üzerimizde de
bunun hafif bir baskısı ola-
bilir. Biz de dünya bir olarak
gidiyoruz. Bakalım, görece-
ğiz." dedi. lİSTANBUL-AA

Şampiyon Kocaeli Kadın Futbol Kulübü
milli takıma oyuncu yetiştiriyor

TFF Başkanı Mehmet Büyükekşi, Şu sıralar, ‘Avrupa’da oynayan takımların doğacak
maçları evveliyat gene tehir yapılabilir mi?’ niteleyerek gündeme getiriliyor. Kesin-
likle ligde karşılaşma ertelemesi yanında şimdi olmayacak.” ifadelerini kullandı.

TFF Başkanı Büyükekşi: Ligde maç
ertelemesi bir daha olmayacakFIBA Dünya Kupası’nda

şampiyon belli oluyor
Uluslararası en önemli basketbol organizas-
yonlarından 2023 FIBA Dünya Kupası'nın fina-
linde Almanya ile Sırbistan, bugün karşılaşacak.
Filipinler, Japonya ve Endonezya'nın ev sahip-
liğinde düzenlenen turnuvada, final heyecanı
başlıyor. Yarı finalde, turnuvanın en önemli fa-
vorilerinden ABD'yi, büyük çekişmeye sahne
olan mücadelenin ardından 113-111 yenerek
son iki takım arasına adını yazdıran Almanya
ile Kanada'yı 9 sayı farkla mağlup eden Sırbistan,
Filipinler'in Pasay kentindeki Mall of Asia Are-
na'da bugünTSİ 15.40'ta kozlarını paylaşacak.

Eski Yugoslavya döneminde dünya şampi-
yonlukları bulunmasına rağmen Sırbistan, bu-
günkü ismiyle 2014'ün ardından ikinci final
maçında ilk kupasına ulaşmayı hedefliyor. Tur-
nuvada 2002'de üçüncülük elde etmesinin ar-
dından tarihinin en iyi derecesine bu turnuvada
ulaşan Almanya da ilk zaferi için çabalayacak.
Üçüncülük maçı, 
yarın oynanacak

Turnuvanın üçüncülük mücadelesinde ise
5'i altın olmak üzere 12 madalyayla organizasyon
tarihinin en başarılı takımı ABD ile bu organi-
zasyonda ilk finaline çıkacak Kanada, bugün
TSİ 11.30'da mücadele edecek. lANKARA-AA
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Trabzonspor, Batista
Mendy’i kadrosuna kattı
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u yıl 31.'si düzenle-
nen fuar, sektördeki
son yenilikleri ve gıda

trendlerini sergiledi. Perşembe
günü Güvenilir Ürün Platfor-
mu'nun etkinliği dolayısıyla fuarı
ziyaret ettiğimde Fuarın, katılımcı
ve ziyaretçiler için oldukça ve-
rimli bir yoğunluk içinde geçtiğini
gördüm. Stantlar gös-
terişli ve ziyaretçi
sayısı da oldukça
fazlaydı. Tanıdı-
ğım ve tanıma-
dığım markala-
rın stantlarını
gezdim. Gördü-
ğüm kadarıyla,
fuar katılımcılar
için yeni iş fırsatları
ve işbirlikleri oluşturma po-
tansiyeline de sahip. Fuarın, gıda
sektörünün gelişimine önemli
katkılar sağlayacağına inanıyo-
rum.
“Türkiye Gıda
Platformu” 

TİM Hububat Bakliyat Yağlı
Tohumlar ve Mamulleri Sektör
Kurulu ve bünyesinde bulunan
tüm İhracatçı Birlikleri, Türkiye
Gıda ve İçecek Sanayii Dernekleri
Federasyonu (TGDF) ve Ev Dışı
Tüketim Tedarikçileri Derneği
(ETÜDER); WorldFood Fuarı’nın
dünyada kendi alanındaki en et-
kin fuarlarından biri olması he-
defiyle “Türkiye Gıda Platformu”
adı altında güçlerini birleştirdi.
Türkiye fuarcılık sektörünün öncü
kuruluşlarından ALZ Fuar da “İş
Birliği Kuruluşu” olarak World-
Food İstanbul’da yer aldı.
Rekor katılım

Türkiye ve Avrasya'nın gıda
sektörünün en büyük buluşması
31. WorldFood İstanbul, 6-9
Eylül 2023 tarihlerinde İstanbul
TÜYAP Fuar ve Kongre Merke-
zi'nde gerçekleşti. Fuar, katılımcı
firma, ziyaretçi sayısı ve etkin-
likleri ile büyük bir rekora imza
attı. 44 ülkeden 1.500'e yakın
yerli ve yabancı katılımcının yer
aldığı fuarda, tahmini 60 bine
yakın ziyaretçi ağırlandı. Katı-
lımcılar ve ziyaretçiler, tedarikçi
ve üreticilerle ilişkilerini geliş-
tirme fırsatı yakaladı. Piyasadaki
yenilikleri ve ürünleri görme,
uluslararası ve yerli firmalara
erişim kolaylığı sağladı. Aynı za-
manda, uzman isimler ve önder
kurumlar ile 2024 gıda sektörü-
nün gelişim seyrine tanık olundu.
WorldFood İstanbul Fuarı, 80
ülkeden 800'e yakın yabancı
satın alma yetkilisini ağırlayarak,
bölgede ve dünyada iş hacmi
oluşturdu ve ticaret hareketliliğini
tetikledi. Fuar, yerli üreticilerin
ihracat potansiyellerini artırmaya
yönelik fırsatlar sunarken, aynı
zamanda, fuar süresince gerçek-

leştirilecek oturumlarla, sektöre
dair hedefler, uzman isimler ta-
rafından paylaşıldı. Bu sayede,
Türkiye'nin gıda ve gıda tekno-
lojileri sektörünün öngörüleriyle,
“bölgesel ve uluslararası bir viz-
yon platformu” özelliğini güç-
lendirmeye devam etti.

Etkinliklerle 
dolu bir fuar 

Oğuz İçecek, Se-
yidoğlu Gıda, Ma-
latya Pazarı, Mutlu
Makarna, Pınar
Süt, Tahsildaroğlu,
Beyoğlu Çikolata,

Nuh’un Ankara, Bol-
çi Çikolata, Muratbey,

Dardanel, Cafe Crown,
Reis Gıda, Tayaş Gıda, Meysu,

Tariş Üzüm, Sütaş ve Migros Ti-
caret A.Ş. gibi yüzlerce büyük
katılımcı firma fuarda yer aldı.
WorldFood İstanbul fuarı, sadece
yeni ürünler ve teknolojileri ta-
nıtmakla kalmadı, aynı zamanda
ziyaretçilere etkileşimli bir deneyim
de yaşattı. Fuarda, konferansların
yanı sıra tematik fuar turları,
ulusal ve uluslararası katılımcı fir-
maların mutfak atölyeleri,
ünlü şefler ile gerçekleştiri-
len reçete sunumları, tarif
sohbetleri ve lezzet şovları
düzenlendi. Bu etkinlikler,
ziyaretçilerin gıda sektörünü
daha yakından tanımalarına
ve yeni lezzetler denemelerine
olanak sağladı. 

Gıda ve gıda teknoloji-
leri sektörünün önemli bu-
luşma noktalarından biri
olan WorldFood İstanbul,
her yıl olduğu gibi 2023'te
de sürdürülebilirlik ve yeni-
likçilik odaklı bir içerikle zi-
yaretçilerini ağırladı.
Sürdürülebilirlik

Geçen yıl olduğu gibi bu yıl
da WorldFood İstanbul'da sür-
dürülebilirlik konusu ön plan-
daydı. Fuarda, yıldız şefler eşli-
ğinde sağlıklı ve güvenilir ürün-
lere yönelik bilgiler paylaşıldı.
Bu etkinlikler, ziyaretçilere sür-
dürülebilir gıda tüketiminin öne-
mini ve nasıl yapılabileceğini
göstermeyi amaçladı.
Yenilikçilik

WorldFood İstanbul, aynı za-
manda gıda ve gıda teknolojileri
sektöründeki yeniliklerin ve
trendlerin tanıtıldığı bir platform
olarak da hizmet veriyor. Fuarda,
gıda sektörüne yön veren yeni
ürünler, teknolojiler ve iş mo-
delleri tanıtıldı.
Food Arena

Fuar boyunca gerçekleşen otu-
rumlar, atölye çalışmaları ve gi-
rişimci sunumları ile sektör pay-
daşları, sektörün nabzını takip

edebildi. Food Arena etkinliği,
uzman isimlerle sektör günde-
mini mercek altına alarak, katı-
lımcılara değerli bilgiler ve net-
work fırsatları sağladı.
Türkiye'nin gıda ve tarım
potansiyeli tartışıldı

WorldFood İstanbul fuarında,
Güvenilir Ürün Platformu tara-
fından düzenlenen "Bölgesel po-
tansiyeli güçlendirmek: Türki-
ye'nin kalkınma yolu" başlıklı
panel gerçekleştirildi. 7 Eylül
Perşembe günü saat 16:15-18:00
arasında gerçekleşen panelin açı-
lışını İHBİR Başkanı Kazım Taycı
ve İTO Yönetim Kurulu Başkan
Vekili Ahmet Özer yaptı. Mode-
ratörlüğünü Güvenilir Ürün Plat-
formu Başkanı Celal Toprak'ın
üstlendiği oturuma, Mutlu Ma-
karna Yönetim Kurulu Üyesi Ali
Göymen, Patiswiss Ceo'su Elif
Aslı Yıldız Tunaoğlu ve Oğuz
Gıda Ceo'su Enes Öner katıldı.
Panelde, Türkiye'nin gıda ve ta-
rım alanındaki potansiyeli ve bu
potansiyelin nasıl güçlendirile-
bileceği tartışıldı. Konuşmacılar,
Türkiye'nin tarım- sal üretim-

de önemli bir potansiyele sahip
olduğunu belirterek, bu potansi-
yelin daha verimli kullanılabilmesi
için gerekli yatırımların yapılması
gerektiğini vurguladı. Ayrıca, gıda
ve tarım sektörünün ihracat odaklı
bir yapıya kavuşturulması gerek-
tiğinin de altını çizdiler. Panel,
katılımcılardan yoğun ilgi gördü.

Mutlu Makarna Yönetim Ku-
rulu Üyesi Ali Göymen, “Ana ham
maddemiz durum buğdayı. Ta-
rımsal Organize Projelerini ger-
çekleştirmeye çalışıyoruz. Pan-
demiden sonra birden artan tü-
ketim, sonrasında da stabil bir
tüketim oranıyla devam ettik.
Türkiye’de 750 bin tonluk ma-
karna tüketimi var.  Bunun yüzde
15’lik kısmını mutlu makarna tü-
keticileri ulaştırıyor. Bütün süreçte,
kendi iç sloganımız olan, “İnsana
saygılı, Dünyada saygın bir marka
olma stratejisi ile üretim gerçek-
leştiriyoruz. Makarna deyince
akla İtalya geliyor. Fakat dünyada,
üretimde Türkiye hiçbir şekilde
geri kalmış değil. Tam aksine,
aynı çizgide. Biz Türkiye olarak
dünyada ihracatta ikinci sıradayız.
Tabi burada Türkiye’nin Avrupa’ya
olan bir makarna ihracatında
kota var, bu kotayı şu an aşmaya
çalışıyoruz.” dedi.

Patiswiss Ceo’su Elif Aslı Yıldız
Tunaoğlu, “Çikolatanın ham
maddesi ülkemizde yetişmiyor,
Afrika ve Orta ve Güney Ameri-
ka’da yetişiyor. Kakao çekirdeğini
işleyip kullanıyoruz. En kaliteli
ürünü üretmekte kararlıydık,
aynı zamanda inovasyon gücü-
müzü artırdık. Bizim ürettiğimiz
çikolatada 100% kakao yağı var.
Tüketicilere tavsiyem, etiketlerin
iyi anlaşılır olması, ilave bitkisel

yağların kullanılmıyor olduğun-
dan emin olmak. Çikolatanın
içinde ilave bir bitkisel yağının
olması onun bir kokolin olduğu
anlamına gelir. Kokolin, “çikolata
zararlı mı?” sorusunun cevabına
evet cevabı verdiren şeydir, çünkü
kokolin çikolata değildir. Beyaz-
lamış çikolata bozulmuş bir çi-
kolata değildir. Yenmesinde sağ-
lığa bir zarar yoktur, sadece ani
bir ısı değişikliğine uğramış bir
çikolatadır. Çikolata mutluluk
verir, içindeki Magnezyumdan
dolayı, kakaodaki bu bileşenler-
den dolayı serotonin salgılan-
masını arttırır.” ifadelerine yer

vererek, gerçek çikola-
tanın tüketiminde dik-
kat edilmesi gereken
noktalara dikkat çekti.

Oğuz Gıda Ceo’su
Enes Öner “Kendi ül-
kenizde bilinmezseniz,
yurt dışına açılmanız
çok zor. Benim meyve
suyu bahçelerim var
meyve suyu üreticisi
olduğum için; ya dı-
şarıdan bulamazsam
diye kendi meyve

bahçelerimde meyvelerimi üre-
tiyorum. Adana’daki 2. fabrikam
püre fabrikası, o meyveleri püre
haline getirmeye çalışıyorum.
Diğer fabrikamda da paketliyo-
rum. Bunu neden yapıyorum: Dı-
şarıdan bir bağımlılığı engellemek
için, her sürecini birebir kontrol
edebilmek için, maliyet den-
gesini kontrol altında
tutabilmek için. Biz
Türkiye olarak
her şeye çabuk
uyum sağlıyo-
ruz, o zaman
z o r l u k l a r a
adapte olmaktan
ziyade, bence bü-
yümeye de adapte
olmak lazım. Daha bü-
yük oyuncularla rekabet etmeye
hızlı uyum sağlamamız lazım. Ça-
lışmadan, gitmeden, yapmadan
olmuyor.” sözleriyle üretim süre-
cindeki tecrübelerini paylaştı.

Diğer etkinliklerin birinde ko-
nuşan Koçulu Peynircilik 4. kuşak
temsilcisi İlhan Koçulu, “Ne ya-
pabiliriz sorusunu 2000 yılında
kendi köyüme döndüğümde sor-
dum, köydeki nüfusun azalması,
rekabet edemeyen üreticiler gibi
nedenlerle, yeniden bir canlan-
mayı nasıl sağlarız diye düşün-
dük ve temiz, adil gıdalar üret-
meye çalıştık köylülerimle be-
raber. Yerel tohumlar kullandık;
köyde göçü azaltmak için tes-
pitler yaptık. Göçü tetikleyen
kadınlarla birlikte çalışmaya baş-
ladık. Aile içi karar verme sü-
reçlerine katılmalarını sağladık.
Sosyal yaşamlarını geliştirmeye
çalıştık, aidiyet duygularını güç-
lendirmeye yardımcı olduk. Do-
layısıyla köyümdeki doğal po-

tansiyeli hayata geçirdik. 67 ha-
neyle başladığımız köy şu anda
103 hane, 670 inekle başladığı-
mız köyde şu anda 3000 inek
var. Türkiye’nin tek gravyer üre-
ten köyüyüz. Tüm bu başarılar,
kadınlar köyde kalmaya karar
verdikten sonra oldu” dedi.

Özet olarak;
Fuar Direktörü Semi

Benbanaste, fuar ön-
cesi konuşmasında
“2022 yılında
WorldFood İstan-
bul’da, fuar öncesi

hedeflenen “en az 1
milyar Euro’luk iş hac-

mi” hedefi yakalandı.
Aynı zamanda katılımcıları;

ziyaretçiler ve alım heyetleri ile
buluşturan eşleştirme uygulaması
ile 7.000’in üzerinde B2B toplantı
gerçekleşerek yeni iş birliklerine
de imza atıldı. Sunduğumuz fır-
satlarla bu rakamı artırarak 1,5
milyar euroluk bir iş hacmini
fuarda hedefliyoruz. Katılımcı-
ların ihracat potansiyellerini art-
tırmaya yönelik geçmiş yıllarda

başarıyla uygulanan Hosted Bu-
yer (Alım Heyeti) programı çer-
çevesinde bu yıl da Ticaret Ba-
kanlığı desteğini alarak ihracatta,
dünyanın farklı noktalarından
önemli satın almacıları konuk
edeceğiz. Aynı zamanda, VIP
Alım Heyeti programı kapsa-
mında, WorldFood Istanbul’a ka-
tılan tüm katılımcılarımızı, zi-
yaretçiler ve profesyonel satın
almacılar ile ücretsiz eşleştirme
uygulamamız ICA Connect uy-
gulaması üzerinden bir araya
getiriyoruz. ICA Events olarak
yeni iş ve ortaklık fırsatları ya-
ratmanın yanı sıra, aynı zamanda
bilgi ve ilham dolu etkinlikleriyle
verimli bir fuar deneyimi sun-
maya hazırlandığımız 31. World-
Food İstanbul fuarında, dopdolu
etkinlik programımız ve sektör-
den uzman isimler ile gerçekçi
bir gelecek vizyonu sunarak,
sektöre dair hedefler, sürdürü-
lebilir yatırımlar, teknolojik ge-
lişmeler ve ihracat odaklı projeler
için yol gösterici pek çok konuyu
sahnemize taşıyacak olmanın
gururunu yaşıyoruz” dedi. 
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Türk gıda sektörünün uluslararası buluşma noktası
olan Uluslararası Gıda Ürünleri ve Teknolojileri Fua-
rı – WorldFood İstanbul, TÜYAP Fuarı’nda sektördeki
yenilikleri ve gıda trendlerini sektörlerle buluşturdu.

WorldFood İstanbul
sektöre yön veriyor
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